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Úvodem – rozhovor

Náměstek primátora pro oblast správy majetku, 
prostorového a územního plánování, rozvojových 
ploch a architektury popisuje, jaké má město 
rozvojové lokality, jak se posouvají rekonstrukce 
městských budov a veřejného prostoru. Řeč přijde 
taktéž na nově objevené regulační plány F. L. Gahury 
nebo městskou developerskou společnost.

Pavel Brada:       
Ve Zlíně musíme systematicky 
připravovat další rozvojové 
lokality, nezbytně potřebujeme 
i výstavbu nových bytů

Pane náměstku, má město nějaké rozvojové 
lokality?
Určitě. Již od předchozího volebního období 
jsme začali intenzivně pracovat na přípravě 
nových rozvojových lokalit ve městě. Jejich pří-
prava a jasný plán je důležitým krokem k rozvoji 
města, bez nich se Zlín nemůže výrazně posu-
nout. Bylo tomu tak i v minulosti, za éry Tomá-
še Bati. Aktuálně máme hotové územní studie 
na zástavbu lokality Boněckého rybníka, která 
bude sloužit primárně k  bydlení s  doplňkem 
občanské vybavenosti. Hotovou územní studii 
s prvky regulačního plánu máme i v lokalitě zá-
stavby prostoru pod sportovní halou na Březnic-
ké ulici. Zde by měla vzniknout moderní multi-
funkční čtvrť pro 21. století – Březnická. Dále 
počítáme, že ideálně letos přichystáme soutěž 
na zástavbu torza na Jižních Svazích a budeme 
pracovat i se zástavbou území v lokalitě bývalé-
ho soudu v centru Zlína apod. Máme v přípravě 
i další lokality, které zatím nechci specifikovat, 
a také budeme úzce spolupracovat se Zlínským 
krajem na řešení zástavby plochy v  Malenovi-
cích vedle obchodních center. Tyto plochy ve 
vlastnictví Zlínského kraje (město zde vlastní 
pouze cca 1 ha), mají celkovou výměru cca 25 
ha a mohou sehrát klíčovou roli v dalším rozvoji 
města. Jsem přesvědčen, že realizace zástavby 
těchto rozvojových ploch bude mít zásadní vliv 
na budoucí rozvoj města.

Můžete přiblížit ve větším detailu, jak to s jed-
notlivými rozvojovými městskými plochami ak-
tuálně vypadá? Můžeme začít třeba s Boněc-
kým rybníkem.
Na základě výsledků architektonicko-urba-
nistické soutěže jsme nechali zpracovat na 
tuto významnou rozvojovou plochu o  velikosti 
cca 3 ha územní studii a  aktuálně pokračuje-
me s dalšími fázemi projekčních prací. V dané 
lokalitě by mělo vyrůst celkem 21 domů po  
20 bytech, které jsou spojeny po třech do 
klastrů se společným podzemním parkováním. 
Celkem se tedy jedná o 420 bytů, z toho 300 
na městských pozemcích a 120 na pozemcích 
soukromých investorů. Mělo by se jednat o vý-

znamnou bytovou výstavbu, kterou Zlín nezbyt-
ně potřebuje, s tím, že by měla být v lokalitě za-
jištěna i adekvátní občanská vybavenost. Letos 
bychom chtěli získat územní rozhodnutí, návaz-
ně by proběhla investorská soutěž, na jejímž zá-
kladě bychom vybrali partnera, který výstavbu 
tohoto velkého souboru bytů zajistí a město by 
mělo získat za svůj vklad příslušnou část bytů 
jako byty nájemní. Je to postup již vyzkoušený 
zejména v  Rakousku, ale i  v  dalších českých 
městech jako Praha nebo Ostrava. Je to přesně 
v souladu s tím, co jsme deklarovali před něko-
lika lety, totiž že nechceme, aby město hrálo 
pouze pasivní roli ve svém rozvoji, naopak jsme 
chtěli, aby město bylo hybatelem změn.

Další rozsáhlá a díky své pozici na okraji měst-
ského centra velmi významná rozvojová plo-
cha je lokalita pod sportovní halou.
Na základě urbanistické soutěže město na kon-
ci roku 2023 dokončilo územní studii s  prvky 
regulačního plánu a probíhají jednání s význam-
nými subjekty, jako jsou Zlínský kraj nebo Uni-
verzita Tomáše Bati a dalšími ohledně dalšího 
postupu výstavby. Vítězná podoba řešeného 
prostoru je dle poroty velmi „zlínská“, a přesto 
moderní a  soudobá. Návrh respektuje pohle-
dovou osu na budovu 21 i  řešení připravované 
křižovatky ulic Březnické a  Mostní a  nevytváří 
překážky pro případné budoucí dotvoření ná-
městí Práce. Každá etapa budoucí výstavby má 
také samostatně řešený vjezd do podzemního 
parkování, navzájem se však nepodmiňují. Ví-
tězný návrh považujeme za zdařilý a  vhodně 
navazující na baťovskou zástavbu. Návrh dob-
ře pracuje s  rozmístěním jednotlivých objektů. 
Jsme přesvědčeni, že na veřejný prostor musí 
být kladen velký důraz a co se týče občanské 
vybavenosti, od začátku myslíme na doplnění 
občanské vybavenosti pro obyvatele Letné, pro 
které by tato lokalita mohla doplnit chybějící 
služby i parkovací místa. V dané lokalitě by mělo 
vzniknout technologické centrum pro Zlínský 
kraj, koleje pro Univerzitu Tomáše Bati a pak rov-
něž zástavba městských nájemních bytů, mu-
zeum veteránů, dále parkovací dům a sportovní 

hala a v přízemních parterech bude občanská 
vybavenost pro Zlín a Letnou, včetně obchod-
ních jednotek, školek, prostor pro společenské 
setkávání občanů Letné atd. Je nepochybné, že 
realizace této nové čtvrti bude obrovským im-
pulsem pro centrum města Zlína. V sousedství 
je budova Velkého kina, která by měla být po 
rekonstrukci rovněž multifunkční a může sloužit 
jak centru Zlína, tak právě nové čtvrti Březnic-
ká pro pořádání všech typů akcí, událostí nebo 
eventů. Vzhledem k tomu, že územní studie zá-
stavby Březnické byla dokončena, budou moci 
pokračovat další kroky k realizaci zástavby této 
lokality.

A jak je to s budovou bývalého soudu v centru 
Zlína? Tam se již dlouho čeká na vyřešení ma-
jetkových sporů… 
Měli jsme za to, že již na konci minulého vo-
lebního období budeme mít situaci bývalého 
soudu majetkově a právně vyřešenou, bohužel 
připravované řešení majetkového sporu nako-
nec nedopadlo. Navíc se ukázalo, že budova je 
v mnohem horším stavu, než jsme předpokláda-
li a byli jsme nuceni nechat zpracovat statický 
posudek. Statik konstatoval, že stav budovy je 
velmi špatný a jako optimální řešení se jeví de-
molice celého objektu. Aktuálně probíhají jed-
nání s  památkovou péčí, protože spodní část 
stavby má určitou historickou hodnotu, bohužel 
i klenby v prvním podlaží jsou však velmi poško-
zeny. Můžeme proto opravdu dospět k závěru, 
že nejlepším řešením bude demolice objektů 
s následnou architektonickou soutěží na zástav-
bu celé lokality. Získáme tak velmi cennou další 
rozvojovou plochu v centru Zlína.

Když jsme u nejstarších budov ve Zlíně, jak je 
na tom projekt rekonstrukce zámku?
Na zámku se rovněž velmi intenzivně pracuje. 
Byla již dokončena první etapa rekonstrukce, 
kterou byla kompletní výměna 130 výplní oken 
a dveří. Byla rovněž dokončena detailní studie 
rekonstrukce zámku, včetně etapizace, a máme 
hotový rovněž generel oprav, který je nutný pro 
etapizaci rekonstrukce.  Pokračování na str. 4
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Rozhovor

Dokončení ze str. 3
Máme i základní koncepční podklad pro navazu-
jící projektovou dokumentaci stavební obnovy 
zlínského zámku, optimální provozní, architekto-
nické a technické řešení respektující a vhodně 
doplňující stávající stavbu nebo její části. 

Přesuňme se na náměstí Míru, jak to vypadá 
s plánovanou dostavbou radnice?
Aktuálně běží inženýrská činnost na povolení 
demolice budovy č. p. 10, tedy bývalé Minutky. 
Před dokončením je inženýrská činnost k povo-
lení stavby I. etapy dostavby radnice. Novostav-
ba nahrazující objekt č. p. 10 bude disponovat 
velkorysou reprezentativní vstupní halou s  in-
fopultem, podatelnou a  jejich zázemím. Bude 
možno pokračovat bezbariérově do vstupní 
haly objektu č. p. 12, nebo do zadní části novo-
stavby, kde je situováno bistro přímo napojené 
na klidný vnitroblok. V  zadní části se nachází 
i  prostory přepážkových pracovišť. Bistro oživí 
vnitřní nádvoří radnice a zároveň zpříjemní čeká-
ní návštěvníků, než přijdou na řadu u přepážek. 
Ve vyšších podlažích novostavby se budou 
nacházet především kancelářské prostory roz-
místěné v zadní části objektu. Nově zadaný zna-
lecký posudek bohužel vyhodnotil stav budovy 
č. p. 15, která se nachází na ulici Bartošova, jako 
havarijní. Vzhledem k tomu, že podstatnou část 
kritických konstrukcí budovy není možné ade-
kvátně opravit tak, aby byla zajištěna jejich další 
dlouhodobá spolehlivá funkce, jeví se v daném 
případě, a to i s ohledem na plánované stavební 
práce týkající se budoucí dostavby radnice, jako 
nejefektivnější připravit demolici této budovy. 
Letos rovněž realizujeme práce na rekonstrukci 
fasády radnice, u níž se bude vycházet z původ-
ní podoby, tak jak ji navrhl architekt F. L. Gahura 
a jejíž barva bude rovněž korespondovat s do-
stavbou radnice, resp. objektu č. p. 10. Radnice 
je velmi důležitý symbol města. Jsem rád, že 
dostavbou budovy č. p. 10, obnovou fasády i vý-
měnou všech oken radnice v minulém období, 
stejně tak rekonstrukcí zasedacích místností se 
radnici navrátí její původní kvalita a úroveň.

A co rekonstrukce přilehlého náměstí Míru?
Navrhované řešení revitalizace náměstí Míru 
vychází ze soutěžního návrhu, ale zároveň do-
šlo k dalším zlepšením a úpravám projektů i ve 
spolupráci s KAM Zlín s cílem dostat na náměstí 
co nejvíce stromů a připravit co nejkvalitněji ve-
řejný prostor města. Podobně jako u radnice je 
náměstí symbolem města a  je velmi důležité, 
aby se náměstí opět stalo důstojným a repre-
zentativním centrem krajského města, kterým 
nyní zdaleka není. Jižní strana náměstí bude 
tvořena kolonádou uzavírající téměř čtverco-
vou plochu hlavního prostoru náměstí. Tímto 
je vytvořeno kryté jeviště pro příležitostné kul-
turní a společenské akce. V krajních modulech 
kolonády jsou umístěny dva celoprosklené 
pavilony. Východní pavilon u obchodního cent-
ra Zlaté Jablko obsahuje výstup z podzemních 
garáží a menší bistro se zázemím, ke kterému 
navazující jeviště nabízí stíněné venkovní pose-
zení. Západní pavilon u  radnice bude nabízet 
prostory nového městského infocentra a druhý 
výstup z podzemních garáží. Podzemní garáže 
pod náměstím mají mít 267 parkovacích stání. 
Navrhované řešení zachovává i možnost přímé 
dopravní obsluhy náměstí Míru z ul. Bartošova 
a ul. Rašínova. Stávající pítko na náměstí bude 
nahrazeno průchozí velkou fontánou o půdory-
su 6,15 x 6,15 m, tvořenou dynamicky pulsující-
mi vodními stěnami ze šesti řad v ploše náměstí 
skrytých vodních trysek. Toto vodní divadlo se 
stane hlavní atrakcí náměstí. Nyní předpokládá-
me zahájení stavebních prací v roce 2026.

Co říkáte na objevení regulačního plánu  
F. L. Gahury?
Gahurův regulační plán Zlína je velkým dílem 
a ve své době sloužil za vzor ostatním městům. 
Opakovaně jsme chtěli získat alespoň jeho ko-
pii tak, abychom mohli s některými myšlenkami 
Tomáše Bati a F. L. Gahury pracovat a použít je 
do staronové vize Velkého Zlína pro 100 000 
obyvatel. Mělo se za to, že je originál uložen 
v Moravském zemském archivu v Brně. Jak vel-
ké bylo překvapení, když oddělení prostorového 

plánování provádělo audit veškerých písemnos-
tí, fyzických modelů. V rámci tohoto auditu jsme 
narazili na archiv na půdě radnice, ve kterém se 
našel kromě mnoha dalších velmi zajímavých 
plánů, projektů i samotný originál Gahurova re-
gulačního plánu Zlína. Je to velký a pro Zlín velmi 
cenný objev. Jsou v něm navrženy velmi zajíma-
vé nové rozvojové plochy a čtvrti. Na rozdíl od 
nynějších územních plánů se pracovalo i s detai-
ly komunikací, skladbou silnic atd. Mám velkou 
radost, že budeme moci s  těmito myšlenkami 
dále pracovat a  některé budeme moci použít 
v připravovaném novém územním plánu města.

Jak hodnotíte dosavadní práci Kanceláře ar-
chitekta města?
Osobně jsem velmi spokojený a mám radost, že 
Kancelář architekta města zapouští své kořeny 
a pomůže nám zrychlit některé procesy přípra-
vy nových městských projektů. Usiluje o podpo-
ru urbanistického, architektonického, sociálního 
rozvoje města a  kultivaci veřejného prostoru, 
klade důraz na zapojení veřejnosti do rozhodo-
vání a plánování města. Pod hlavičkou KAM le-
tos proběhla série prezentací Jak stavět město, 
workshopy a přednášky určené odborné veřej-
nosti. S týmem kanceláře architekta města se 
ale mohli setkat na několika akcích také obyva-
telé Zlína. Například v polovině září uspořádala 
kancelář happening s názvem „Kam dál? Koz-
lův žleb“. Akce byla pokračováním participace 
s místními obyvateli, předcházelo jí dotazníkové 
šetření na téma revitalizace řešené lokality a ce-
lodenní odborný workshop.
KAM Zlín již rovněž realizoval participaci občanů 
v  lokalitě Obeciny, na jejichž základě připravil 
studii regenerace čtvrti Obeciny. Na konci mi-
nulého roku rovněž uspořádal poprvé pod jejich 
taktovkou soutěž na revitalizaci sadu Svobody 
u zlínského zámku. Letos nám budou pomáhat 
v přípravě soutěže na zástavbu bývalého torza 
na Jižních Svazích. Jsem hluboce přesvědčený, 
že vliv a  význam Kanceláře architekta města 
dále poroste, za což jsem rád. 
 Tomáš Melzer

Pavel Brada:        
Ve Zlíně musíme systematicky připravovat další rozvojové 
lokality, nezbytně potřebujeme i výstavbu nových bytů

Boněcký rybník Lokalita pod sportovní halou



5

Aktuálně

Tržiště Pod Kaštany se chystá na novou 
sezonu, zapojit se může i veřejnost

Cílem je, aby letošní sezona byla naplněna 
nejen zajímavou nabídkou akcí, ale i přílivem 
zákazníků. „Celkově bude koncept fungová-
ní tržiště odlišný oproti době před jeho re-

Ačkoliv je tržiště Pod Kaštany aktuálně zavřeno, pracuje se na 
nadcházející sezoně, ve které má tržiště zásadně ožít.

konstrukcí. Aktuálně vzniká celoroční pro-
gram akcí na tržišti. Tento by měl navazovat 
na akce konané v  nejbližším okolí, jako je 
park Komenského, sad Svobody nebo ná-

městí Míru. Dále se počítá se zapojením 
více gastronomických zážitků a  tematic-
kých akcí. V  neposlední řadě by se měly 
v pravidelných intervalech konat farmářské 
trhy. Po loňské sezoně máme na čem pra-
covat,“ popsal záměr primátor Jiří Korec.
Město Zlín dává možnost veřejnosti, aby 
se na programu mohla svými náměty taktéž 
podílet. „Chceme dát příležitost i veřejnos-
ti, aby nám sdělila své nápady. S těmi mo-
hou přijít jednotlivci, organizátoři akcí nebo 
různé zájmové organizace. Zkrátka, všichni 
kreativní lidé mohou své podněty poslat na 
adresu trziste@zlin.eu,“ sdělila manažerka 
tržiště Michaela Topič. Na tržišti dostanou 
příležitost i  lidé, kteří dosud mají s  prode-
jem menší nebo vůbec žádnou zkušenost. 
Podle manažerky Michaely Topič jsou vítáni 
všichni, kdo rádi tvoří, pečou nebo pěstují 
rostliny, ovoce či zeleninu, aby přišli nabíd-
nout své produkty veřejnosti. /ara/

Město Zlín začíná s výstavbou nových bytů

Výstavbě domu s  celkem 31 bytovými jed-
notkami pomůže státní dotace a zvýhodněný 
úvěr poskytovaný právě na výstavbu obec-
ních nájemních bytů. Hotovo by mohlo být už 
v roce 2025, kdy by se měli nastěhovat první 
nájemníci.
Město uvolní na stavbu z  vlastního rozpočtu  
63 milionů korun. Předpokládaná hodnota ve-
řejné zakázky je 88 milionů korun bez DPH. „Ve-
řejná zakázka bude spolufinancována v rámci 

Statutární město Zlín plánuje v ulici Na Slanici oživit místo, kde se 
v roce 2020 uskutečnila demolice nevyhovujícího domu, novou 
nájemní bytovkou. 

dotačního projektu Státní fond podpo-
ry investic. Oznámení o předběžném 
vyhodnocení žádosti o  poskytnutí 
podpory v  rámci programu Nájemní 
bydlení jsme obdrželi už letos v  sr-
pnu, pro splnění dotačních podmínek 
však bylo nutné vysoutěžit dodavatele. 
Nyní již máme vybraného dodavatele a vysou-
těžená cena je oproti původnímu předpokladu 
nižší. Do výsledné ceny se promítl současný 

pokles vytíženosti stavebních firem,“ uvedl 
radní pro oblast bydlení Jiří Robenek s tím, že 
státní dotace by měla pokrýt výdaje ve výši  
25 milionů korun.
Město nabídne v  novém čtyřpodlažním by-
tovém domě Na Slanici celkem 28 bytových 
jednotek velikosti 3+kk a  tři malé byty 1+kk. 
Obyvatelé budou mít k  dispozici 31 sklepů,  
14 garáží a před domem 24 parkovacích míst. 
Pracuje se také na úpravě pěšího přístupu do 
lokality. Na východní a  západní straně domu 
budou balkony. Předpokládá se, že stavba 
bude zahájena na jaře 2024 po úpravách po-
zemku.
„Výstavba nových bytů je jednou ze společ-
ných priorit současného vedení města. Po-
slední bytová výstavba proběhla v roce 2008 
v  Malenovicích a  větší byty nám v  bytovém 
fondu zcela chybí,“ upozornil radní Robenek. 
Dodal, že město očekává v prvních měsících 
roku 2024 také kolaudaci bytových jednotek 
U Majáku. Zde se jedná o nájemní byty nové 
kategorie, které cílí primárně na absolventy 

Univerzity T. Bati. „Potřebujeme zabo-
jovat proti odlivu mladých lidí, kteří 
nám po dokončení studia odcházejí 
pryč. Podporované bydlení je jedním 
z opatření, jak toho dosáhnout. Sou-

časně čekáme na vyhodnocení naší 
žádosti o čerpání prostředků z dotač-

ního titulu Ministerstva pro místní rozvoj ČR 
na podporu tvorby projektové dokumentace 
pro výstavbu dalších desítek nájemních bytů,“ 
zdůvodnil Jiří Robenek. /ara/
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Vpředu modrý, v  další části například červe-
ný, na zadním díle žluto-modro-bílý a konečně 
žluto-modrý, jak je známe dnes. Sedm variant 
laku. Tak se postupně měnily venkovní nátě-
ry karoserií trolejbusů od zahájení provozu  
27. ledna 1944 až do současnosti. Celoplošná 
reklama podle návrhu současného řidiče DSZO 
Petra Vozárika shrne uplynulých osmdesát let 

V nezvyklých barvách bude letos jezdit ve Zlíně a Otrokovicích jeden 
z kloubových trolejbusů Dopravní společnosti Zlín-Otrokovice. Bude 
lidem připomínat, že je tomu již 80 let od okamžiku, kdy se trolejbusy 
ve Zlíně poprvé objevily. A jejich vnější vzhled v proměnách času.

MHD rozšířila linkovou síť, autobusy jezdí 
od 1. ledna na Salaš

Obyvatelé místní části Salaš dostali od Doprav-
ní společnosti Zlín–Otrokovice novoroční dárek. 
Od 1. ledna začala mezi točnou v Malenovicích 
a Salaší jezdit nová autobusová linka MHD čís-
lo 53. „Vycházíme vstříc požadavkům občanů 
a  kanceláře místní části a  rozšiřujeme od za-
čátku roku 2024 síť MHD o novou autobusovou 
linku do Salaše. Pro obyvatele této části Zlína 
bude výhodné, když se dostanou do svých do-

movů s jízdními doklady MHD DSZO, které platí 
i v dalších částech sítě městské dopravy,“ ko-
mentoval zavedení nové linky ředitel DSZO Jo-
sef Kocháň. Linka číslo 53 je dlouhá 5,3 kilome-
tru a jízdní doba v jednom směru činí 10 minut. 
„Spoje zastavují na zastávkách Malenovice-
-točna, Malenovice-škola, Malenovice-paseky, 
Salaš-točna, a při jízdě zpět také na zastávkách 
Salaš-zastávka, Nad Prohledem, Masarykova. 

Vozy projíždějí Točnou v Salaši, takže cestující 
nemusí vystoupit a mohou pokračovat v  jízdě 
na Salaš-zastávku nebo zastávku Nad Prohle-
dem,“ informoval mluvčí dopravní společnosti 
Vojtěch Cekota. Upozornil, že všechny nácest-
né zastávky fungují na znamení a  s  nástupem 
pouze předními dveřmi. „Celá linka 53 je zařaze-
na do tarifního pásma B,“ doplnil Cekota. Jízdní 
řády jsou k dispozici na webu dszo.cz. /ara/

Pěší zóna v městském centru změnila zásobovací režim

Zlínské trolejbusy slaví osmdesátku

Nové dopravní značení vydané Magistrátem 
města Zlína mění ve stejný den i časy nájezdů 
do pěší zóny na náměstí Míru. Pro zásobování 
začaly od 2. ledna 2024 platit nové časové in-
tervaly od 6 do 10 hodin a od 17 do 20 hodin.
Veřejná vyhláška – návrh opatření obecné 
povahy ke změně dopravního režimu byla vy-
věšena na úřední desce a o tomto kroku byly 

V centru města Zlína došlo k úpravě dopravní obslužnosti 
a zásobování. Místní úprava se týká silnice č. II/490 v ulici Dlouhá 
a dále místních komunikací v ulicích Bartošova, Rašínova, Soudní, 
tř. Tomáše Bati a Vodní. 

navíc provozovny, instituce, ordinace a další, 
kterých se zásobování týká, informovány pro-
střednictvím osobního předání či vhozením do 
poštovní schránky během prosince.
Změna dopravního režimu vjezdu na náměstí 
Míru byla schválena Radou města Zlína, mimo 
jiné z důvodu, že náměstí Míru je definováno 
a preferováno jako pěší zóna.

Nové dopravní opatření navazuje na nový re-
žim provozu tržiště Pod Kaštany, který si vy-
žádal úpravu časů, ve kterých budou zásobo-
vací auta vjíždět do pěší zóny. „Bylo nezbytné, 
abychom zohlednili vyšší počet chodců, kteří 
v  poledne procházejí pěší zónou. Z  tohoto 
důvodu došlo k úpravě časů tak, aby neby-
la průjezdem aut ohrožována jejich bezpeč-
nost. Pro zásobování jsme tak stanovili dva, 
oproti předchozí praxi prodloužené, časové 
intervaly, v  rámci nichž budou moci záso-
bovači najíždět do obchodů a  tržiště v pěší 
zóně,“ uvedl radní pro oblast dopravy Václav 
Kovář.  /io/

a  připomene je veřejnosti v  jednom celku na 
kloubovém trolejbusu typu 25 Tr.
„Zlín a o něco později i Otrokovice jsou měs-
ta, jejichž život je nerozlučně spojen i ovlivněn 
trolejbusovou dopravou. Trolejbusová dráha 
je nejen dopravním prostředkem, ale v  ne-
malé míře také městotvorným prvkem. V po-
sledních letech nabývá na významu zvláště 

ekologické hledisko. Tichá a v místě provozu 
zcela bezemisní hromadná doprava – to je ve 
Zlíně a  Otrokovicích skutečnost, pro kterou 
se jednoznačně rozhodli už naši předkové 
před osmdesáti lety. Můžeme jim být za jejich 
předvídavost vděčni,“ říká ředitel DSZO Josef 
Kocháň.
V lednu 1944 začínala tehdejší Zlínská dopravní 
a. s. se třemi trolejbusy (mimochodem už tehdy 
s bateriemi na kratší pojezd mimo trolejové ve-
dení) na třech linkách (A, B, C). Dnešní nástup-
nická DSZO provozuje 57 trolejbusů, 43 auto-
busů a jeden elektrobus. Z toho 25 trolejbusů 
a 7 autobusů je kloubových o délce 18 metrů, 
10 parciálních trolejbusů je vybaveno trakčními 
bateriemi pro jízdu mimo trolejové vedení, po-
dobnou schopnost nezávislé jízdy má 30 trolej-
busů vybavených dieselagregátem. Všechna 
vozidla jsou nízkopodlažní, 25 trolejbusů a 28 
autobusů je vybaveno klimatizací. DSZO nyní 
obsluhuje 14 trolejbusových linek a 19 linek au-
tobusových.
Do Otrokovic-Kvítkovic začaly jezdit trolejbusy 
ze Zlína poprvé koncem roku 1950. O tři roky 
později byla trolejbusová dráha prodloužena 
v Otrokovicích až k železniční stanici. /vc/
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Cestující MHD si měsíčně koupí přes 
automaty jízdenky za 2,3 milionu

„DSZO již několik let připravuje pořízení 
elektronického odbavovacího systému 
do vozidel MHD. V  této souvislosti je tře-
ba vědět, že kvůli ostrému konkurenčnímu 
boji dodavatelů této techniky musela být 
původní veřejná obchodní soutěž zruše-
na a  výběr dodavatele se musel opako-
vat. Nyní již vítěze veřejné soutěže známe 
a není tajemstvím, že v průběhu roku 2024 
se chystá zprovoznění nového odbavova-
cího systému,“ přibližuje ředitel Kocháň.

V  jakém stavu jdou dnes automaty na jíz-
denky?
V souvislosti se snahou o pořízení nového 
odbavovacího systému se DSZO chovala 
vždy jako řádný hospodář a byla obezřetná 
při investování do starší techniky. Týká se 
to například pořizování modernějších jíz-
denkových automatů, které by akceptovaly 
platby bankovními kartami. Pokud totiž po-
čítáme s tím, že v blízké budoucnosti nový 
elektronický odbavovací systém umožní 
cestujícím platit bankovní kartou v každém 
vozidle, je zkušenost z  jiných měst, která 
již tyto systémy zavedla, že následně po-
klesne zájem u nákupy papírových jízdenek, 
a tedy i o využívání jízdenkových automatů. 
Nové automaty by tak nebyly dostatečně 
využity a  jejich nemalé pořizovací náklady 
by se při jejich sníženém provozu nevráti-
ly. Na druhé straně mohu konstatovat, že 
i  starší automaty, kterých provozujeme ve 
Zlíně a  Otrokovicích celkem šestatřicet, 
udržují naši mechanici v dobrém stavu a je-
jich využití je vysoké a poruchovost v pře-
počtu na počty prodaných jízdenek nízká. 
Můžeme to dokumentovat přesnými statis-
tikami. (viz tabulka, pozn. autora)

Je odbavovací systém městské hromadné dopravy a nákup jízdenek 
přes automaty spolehlivý? Proč Zlínu stále chybí automaty na karty? 
Na dotazy Magazínu Zlín odpovídá ředitel Dopravní společnosti  
Zlín-Otrokovice (DSZO) Josef Kocháň.

Jak vlastně jízdenkové automaty fungují 
a jak se dozvíte o případném problému?
Všechny jízdenkové automaty mají dálkové 
datové spojení s dispečinkem DSZO a vět-
šinu svých poruchových stavů jsou schop-
ny automaticky hlásit. 
Poruchy jízdenkových automatů se tedy vy-
skytují a DSZO se za ně cestujícím omlou-
vá, ale vzhledem k  počtu prodaných jíz-
denek jich skutečně není mnoho a většinu 
cestujících poruchy od používání automatů 
neodrazují. I když je to u technicky staršího 
zařízení stále obtížnější, ujišťujeme veřej-
nost, že budeme provozuschopnost dosa-
vadních automatů nadále každodenně sle-
dovat a udržovat.

Dnešní jedinou alternativou nákupu jíz-
denek z  nefunkčních automatů je pouze 
pořízení jízdenky s delší dobou platnosti, 
a to za třicet korun jak u řidiče, tak i přes 
mobil. Proč není v nabídce třeba půlhodi-
nová jízdenka přes SMS v podobné ceně 
nebo jen o málo vyšší než papírová jízden-
ka?
Vhodnou alternativou k nákupu třicetiminu-
tové levnější jízdenky v  jízdenkovém auto-
matu, který jako každé technické zařízení 
nemusí být stoprocentně spolehlivý, může 
být nákup jízdenky na předprodejním místě 
a jejich malá zásoba v peněžence každého 
uživatele MHD. 
Finančně ještě výhodnější je pro cestu-
jícího, pokud se přepravuje trolejbusy 
a  autobusy častěji, využívání časových 
předplatných jízdních dokladů. Můžeme 
konstatovat, že asi dvě třetiny cestujících 
jsou právě držitelé časových jízdenek. 
 Jaroslav Chudara

ZAJÍMAVOSTI Z DSZO

■ Průměrný počet prodaných jízdenek 
v automatech za měsíc: 177 000 ks

■ Průměrné měsíční tržby automatů: 
2,3 milionu korun

■ Přes jízdenkové automaty se pro-
dá asi 60 procent všech jízdenek pro 
jednotlivou jízdu včetně jednodenních 
a týdenních

■ Průměrný počet prodaných jízdenek 
za měsíc na jeden automat: 4 900 ks

■ Průměrný měsíční počet poruch hlá-
šených cestujícími na dispečink: 25,7 
případu, z  toho v  průměru v  9 přípa-
dech vrací DSZO jízdné v pokladně

■ Průměrný měsíční počet stížností 
cestujících na selhání automatu řeše-
ných na pokladně DSZO: 82,7 případu

Tříkrálová sbírka sečtena
Mudrci z Východu již tradičně v úvodu Tříkrá-
lové sbírky navštívili zlínskou radnici. Družinu 
přijal 5. ledna 2024 primátor města Zlína Jiří 
Korec se svými náměstky Vojtěchem Volfem 
a  Martinou Hladíkovou. Hostitelé králů se tak 
zařadili mezi první dárce, kteří letos přispěli 
do charitní kasičky. Následující den pak vyšlo 
do zlínských ulic 150 skupinek nastrojených 
Kašparů, Melicharů a  Baltazarů s  korunkami 
na hlavách. Všem dárcům na jejich příbytky 
neopomněli připsat posvěcenou křídou zkrat-

ku K+M+B+2024, Kriste, požehnej toto obydlí. 
O  pár dnů později už byly deštěm zmáčené 
sbírkové pokladničky malých i velkých koled-
níků rozpečetěny. Celkový výnos sbírky v kraj-
ském městě je 1 202 041 korun. „Děkujeme 
všem, kteří se do sbírky zapojili. Děkujeme 
dobrovolníkům i  dárcům, díky nimž můžeme 
podávat ruku v  nesnázích. Moc si podpory 
a vstřícnosti vážíme,“ vzkázala za Charitu Zlín 
Pavla Romaňáková, projektová manažerka, 
Charita Zlín. /io/
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Dvanáctý Den pro Zuzanku pokořil rekord. 
Vydělal půl milionu a zazpívat přišel i Pokáč

Letošní 12. ročník se uskutečnil ve středu  
13. prosince v prostorách Mateřské školy Osvo-
boditelů v kolektivním domě. Den pro Zuzanku 
se koná pravidelně před Vánocemi na památku 
Zuzanky Oškerové, která v roce 2012 podlehla 
ve svých čtyřech letech zákeřné leukémii.
Od stejného roku děti z „její“ mateřinky vyrábí 
vždy před vánočními svátky se svými učitelka-
mi nejrůznější dárky a drobnosti, které se nabízí 

Půl milionu korun. Přesně taková částka poputuje díky dobročinné akci 
Den pro Zuzanku na pomoc onkologicky nemocným dětem. 

k prodeji na dobročinném jarmarku za účasti Zu-
zančiny rodiny. Postupně se k akci ve stejném 
duchu připojily další školky ze Zlínska. Výtěžek 
z jarmarků společně s příspěvky dalších dárců 
a zlínských firem putují prostřednictvím Nadač-
ního fondu Krtek Klinice dětské onkologie při Fa-
kultní nemocnici v Brně, kde se Zuzanka léčila. 
Letošní výtěžek je nejvyšší v historii akce.
„Dvanáctá vzpomínka na Zuzanku Oškerovou 
byla mimořádně povedená. Vybraná částka 
totiž není jen novým rekordem, ale také 
důkazem, že lidé mají v dnešní těžké 
době stále srdce na pravém místě 
a nepřestávají si vzájemně pomáhat,“ 
uvedla náměstkyně primátora pro 
školství Martina Hladíková.
Do letošního ročníku se zapojilo celkem 
osm školek. V  té „ústřední“, Mateřské škole 
Osvoboditelů, se konal i doprovodný program, 
který znovu zpestřila i návštěva speciálního hu-
debního hosta. Tentokrát zde vystoupil Pokáč, 

kterého při jedné z písní na kytaru doprovodila 
i Zuzančina sestřička Lili. Děti a rodiče pozdra-
vil společně s náměstkyní Martinou Hladíkovou 
i podporovatel Nadačního fondu Krtek, cyklista 
Josef Zimovčák.
Zlínský magistrát přispívá školkám pravidelně na 
nákup materiálů, ze kterých děti připravují dárky 
právě pro slavnostní Den pro Zuzanku. „S dětmi 
jsme letos vyráběly přírodní i keramické svícny, 
průhledné baňky s peříčky, andílky, ozdoby na 
stromeček, panáčky ze šišek, zdobené tašky, 
voňavé bylinkové pytlíčky a  spoustu dalších 
dárků. Vždy jim při tom vysvětlujeme, komu 
penízky z prodeje pomohou a že ony samy tím 
podpoří dobrou věc. Krásné je, že se za námi 
díky Dnu pro Zuzanku vrací i rodiče dětí, které 
kdysi naši školku navštěvovaly. Přinášejí peníze 
i  další výrobky na jarmark. Zuzanka nás stále 
spojuje,“ říká ředitelka MŠ Osvoboditelů Hana 
Kadlčáková.
Do letošního ročníku se vedle Mateřské školy 
Osvoboditelů zapojily školky Oskárek, Sokol-
ská, Česká, Dětská, Budovatelská, Družstevní 
a Dětské centrum Vlnka. Jejich výtěžek ve výši 
156 404 korun doplnily do půl milionu další pe-
níze od individuálních dárců a firem ze Zlínska.
„Za uplynulých dvanáct let vydělal Den pro 
Zuzanku pro dětskou onkologii už téměř čtyři 
miliony. S Nadačním fondem Krtek stále úzce 
spolupracujeme a  získané peníze jdou vždy 
po domluvě s  lékaři Kliniky dětské onkologie 

při Fakultní nemocnici Brno na konkrétní 
účel. Ať už je to dovybavení o užiteč-

né přístroje a  pomůcky, vylepšení 
prostředí kliniky nebo třeba poříze-
ní vybavení pro domácí péči o malé 
pacienty. Všem, kteří se na tom v prů-

běhu let podíleli, ze srdce děkujeme,“ 
doplňují Daniela a Dušan Oškerovi, rodi-

če Zuzanky.
Letošní výtěžek se podle zástupců fondu Krtek 
použije na nákup centrály k  monitorům vitál-
ních funkcí. /red/

Novoroční koncert vynesl 583 tisíc korun, 
peníze pomohou v sociálních službách

Na vybrané částce se podílelo 28 donátorů, 
kteří poskytli 480 tisíc korun. Další 103 tisíce při-
spěli přímo na místě do kasiček návštěvníci kon-
certu. Výtěžek obdrží organizace ze Zlínského 
kraje poskytující sociální služby, konkrétně Za 
sklem o. s., Vzdělávací, sociální a kulturní stře-

583 tisíc korun. Takový je výtěžek z charitativního novoročního koncertu, 
který město Zlín uspořádalo společně se Zlínským krajem. Letošní  
18. ročník se uskutečnil v pátek 5. ledna v Kongresovém centru Zlín.

disko při Nadaci Jana Pivečky, o. p. s. a Spolek 
Pod křídly. Symbolické šeky zástupcům těchto 
organizací předali primátor Jiří Korec a hejtman 
Radim Holiš. Filharmonie Bohuslava Martinů 
přednesla pod vedením šéfdirigenta Roberta 
Kružíka výběr z děl Antonia Vivaldiho, Bedřicha 

Smetany a Pabla de Sarasateho. Jako sólisté na 
housle vystoupili Václav Hudeček, Ivana Koval-
číková, Barbora Valečková a Marek Pavlica. Na 
pódiu se představili také žáci ZUŠ Zlín. /ara/
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Jménům vévodí Matyáš 
a Eliška

V roce 2023 se ve Zlíně narodilo 1612 dětí, z nichž 
bylo 36 dvojčat. Rodiče vybrali pro své děti jak 
klasická česká jména, tak se někteří nebáli dopřát 
dětem originální jméno inspirované třeba oblíbeným 
filmovým hrdinou. 

Řada z  nich využila možnost zapsat dítěti jména dvě. Žebříček 
oblíbenosti ale kopíruje poslední roky. Vloni se dostalo na zlatou 
pozici jméno Matyáš. Z celkového počtu ve Zlíně narozených dětí 
nosí toto jméno 39 chlapců. Těsné druhé místo si zajistil Jakub. 
Rodiče zapsali jméno Jakub do rodného listu 38 synům. Bronzo-
vá pozice pak patří slovanskému jménu Vojtěch, jehož nositelů 
přibylo o 33. Mezi dívkami opět kralovalo jméno Eliška s počtem 
pojmenování 29, následovalo ji 27 dívek se jménem Anna a 23 no-

Prvním zlínským občánkem 
roku 2024 je Sofinka

Na svého prvního občánka čekal Zlín do 3. ledna 2024. V tento den se 
manželům Kuželovým narodila holčička Sofinka.
Světlo světa spatřila dívenka v porodnici Krajské nemocnice Tomáše 
Bati, kde ji, její 22letou maminku Martinu a tatínka Davida navštívil pri-
mátor města Zlína Jiří Korec. S gratulací za město Zlín předal mamin-
ce kytici a pro novorozenou holčičku dárkový poukaz v hodnotě pěti 
tisíc korun. Mimo to přinesl Jiří Korec Sofince dárky v podobě hraček, 
které ji budou těšit, až trochu povyroste. Sofinka Kuželová vykoukla 
na svět ve 12:04 hodin s váhou 3 600 g.
Prvním miminkem narozeným ve Zlínském kraji v roce 2024 je chla-
peček, který se narodil v uherskohradišťské nemocnici. Malý Mateo 
Peréz Kravec přišel na svět 36 minut po silvestrovské půlnoci. Jeho 
maminka i tatínek, který je původem z Mexika, žijí v Tlumačově.
První novorozenec zakřičel na svět v  porodnici Krajské nemocnice 
Tomáše Bati ve Zlíně 1. ledna 2024 ve 22:04 hodin. V tento čas se 
tady narodil chlapeček o váze 3330 g Albert Čechmánek. Maminka 
Klára Čelůstková žije v Bílovicích na Uherskohradišťsku a v Baťově ne-
mocnici pracuje. /io/

Město podpoří komunitní život

„Poskytnutím finančních prostředků na organizaci akcí chceme na 
území centrálního Zlína upevnit přirozené vazby obyvatel k  místu, 
kde žijí a  tráví svůj volný čas a  posílit jejich soudržnost. Podpora 
bude cílit na akce, jako jsou například piknik či sousedské grilování, 
výměna nábytku či oblečení, sportovní utkání na hřišti, drakiáda, mi-
kulášská besídka a další,“ sdělila náměstkyně primátora města Zlína 
Jana Bazelová.
Pro získání finanční podpory postačí splnit podmínky, řádně vypl-
nit žádost a  dodat potřebné dokumenty. Žádosti město přijímá do  
15. listopadu 2024.
Bližší informace podá Odbor kanceláře primátora Magistrátu města 
Zlína, Lucie Zábojová, luciezabojova@zlin.eu, tel. 577 630 188. Po-
drobné informace, jak získat finanční podporu akce, jsou zveřejněny 
na webu www.zlin.eu/prorodinne-aktivity.  /io/

S dotační podporou komunitního života v místních 
částech vnitřního Zlína počítá v novém roce 
Fond prorodinných aktivit. Na jednotlivé akce, 
které podpoří přirozené setkávání a posílí dobré 
sousedské vztahy, mohou zájemci obdržet od města 
až 10 tisíc korun.

sitelek jména Natálie. Kromě klasických a známých jmen vybírali 
rodiče pro své potomky i jména v našich končinách ne zcela ob-
vyklá. Mezi chlapci se tak objevili například Leri, Liam, Luis, Luka, 
Nicky či Nathaniel, mezi děvčaty pak vynikne Lourdes, Maggie, 
Maya, Polyxena, Teya a Tiffany. Paletu pestrosti doplnila i v dneš-
ní době méně užívaná jména Anděla, Vendelín nebo Vojtěška.
Velké oblibě se v  posledních letech těší zapsání dvou jmen do 
rodného listu. Ani loňský rok nebyl výjimkou. Mezi děvčata se tak 
nově ve Zlíně zařadila Rozálie Madlen, Valentýna Vivien, Nela Sta-
nislava, Ariel Kaia, Ariana Espen, mezi chlapečky Kristien Matias, 
Jakub Gregor, František Vítězslav, Oliver Vincenc, Denis Richard.
Druhým rokem měly maminky novorozených dětí možnost využít 
službu rodné matriky Magistrátu města Zlína a  odnést si přímo 
z porodnice rodný list svého potomka. Expresní vyřízení a převze-
tí maminkou se stihlo u 59 procent rodných listů.
„V  roce 2023 se nám podařilo přímo v  porodnici předat rodný 
list 958 maminkám novorozených dětí. S ohledem na poměrně 
krátkou poporodní dobu hospitalizace rodiček, kdy naše matrika 
musí rodný list dítěte vystavit do druhého dne od obdržení pod-
kladů z porodnice, je toto číslo značný úspěch. Služba si získává 
na oblibě,“ sdělila vedoucí oddělení matrik a ověřování Magistrá-
tu města Zlína Elena Kovaříková.
Naše město se v roce 2023 rozrostlo o 414 novorozených dětí – 
182 holčiček a 232 chlapečků. /io/
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Ve Zlíně pokračuje odlov 
divokých prasat

Dobrovolní hasiči z Kostelce 
mají novou stříkačku, sloužit 
bude nejméně 10 let

Statutární město Zlín řeší dlouhodobý problém 
s přemnožením divokých prasat. Zvířata se při 
hledání potravy přibližují opakovaně k obytné 
zástavbě, lidé loni oznámili desítky případů také 
v Centrálním parku na Jižních Svazích. 

Sbor dobrovolných hasičů obce Zlín-Kostelec 
posiluje svoji akceschopnost. V pondělí 15. ledna 
rozšířila jeho technické zázemí nová cisternová 
automobilová stříkačka. 

Odbor městské zeleně Magistrátu města Zlína vyzývá obyvatele, aby se 
vyvarovali jakéhokoliv kontaktu s těmito zvířaty a nedávali jim žádnou po-
travu. Loňský zvýšený výskyt divokých prasat se týká rovněž městských 
pozemků sousedících s honitbami Mladcová-Paseky a Vršava. V obou 
lokalitách probíhá kontinuální odlov. „Problém s  výskytem divokých 
prasat se netýká jen Centrálního parku, ale obecně Zlína. Státní správa 
myslivosti proto vydala dvě povolení k lovu na nehonebních pozemcích. 
V obou případech se jedná o pozemky statutárního města. Jedna lo-
kalita je za Zikmundovou vilou u honitby Mladcová-Paseky, a druhá se 
nachází na Horní Vršavě u honitby Vršava. Zde je povolen už několik 
let lov na takzvané venčící loučce,“ přibližuje Ladislav Hráček z Odboru 
městské zeleně SMZ. V období od 1. září 2023 do 1. ledna 2024 bylo 
na městských pozemcích uloveno celkem 22 divokých prasat (Horní 
Vršava 18, Mladcová-Paseky 4). „Zástřelné za ulovené divočáky vyplácí 
Magistrát města Zlína ve výši pěti tisíc korun za zvíře,“ doplnil Ladislav 
Hráček s tím, že město loni pro odlov divokých prasat navyšovalo roz-
počet. Za stejné období pak myslivci v honitbách Obce s rozšířenou pů-
sobností Zlín ulovili celkem 720 kusů divočáků. Divoká prasata mohou 
pro veřejnost i volně pobíhající psy představovat potenciální nebezpečí. 
Zvířata mohou být agresivní a  reagovat nepředvídatelně, zejména po-
kud jsou vyrušena nebo cítí ohrožení. V záhonech vyhledávají cibuloviny, 
v travnatých plochách vyrývají žížaly, hraboše a živočišnou potravu. Nová 
teritoria si pak hledají právě kvůli přemnožení. /ara/

Dobrovolníci získali nový stroj bezúplatným převodem od Hasičského 
záchranného sboru Zlínského kraje. Symbolické předání klíčků se usku-
tečnilo za účasti náměstka primátora pro oblast bezpečnosti a krizové-
ho řízení Vojtěcha Volfa a hasičů před zlínskou radnicí.
„Obměna výjezdového automobilu je adekvátní náhradou za stříkač-
ku na podvozku Škody Liaz 101, která sloužila v Kostelci šestatřicet 
let. Novější model zajistí v horizontu nejméně dalších deseti let akce-
schopnost jednotky a  současně zachová její současné schopnosti 
a  využitelnost v  rámci řešení různých typů mimořádných událostí,“ 
uvedl náměstek Vojtěch Volf. SDHO Zlín-Kostelec má ve sboru tři-
náct mužů, kteří v minulém roce úspěšně zasahovali u sedmi požárů. 
Stroj, který dostali nově do užívání, je postaven na podvozku Renault 
Midlum vyrobeném v roce 2004.  /ara/

Město přidělí dotace z Fondu 
zdraví města Zlína
■ na ocenění bezpříspěvkových dárců krve pro rok 2024
Žádost lze podat elektronicky prostřednictvím počítačového programu, 
tj. webové aplikace https://formulare.zlin.eu/zadostfondzdravidarcikrve;
■ na činnost organizací v roce 2024
Žádost lze podat elektronicky prostřednictvím počítačového programu, 
tj. webové aplikace https://formulare.zlin.eu/zadostfondzdravicinnost;
■ na speciální přepravu zdravotně postižených a seniorů v roce 2024
Žádost lze podat elektronicky prostřednictvím počítačového programu, 
tj. webové aplikace https://formulare.zlin.eu/zadostfondzdravipreprava;
■ na akce v průběhu roku v roce 2024
Žádost lze podat elektronicky prostřednictvím počítačového programu, 
tj. webové aplikace https://formulare.zlin.eu/zadostfondzdraviprojekty;
■ na rekondiční a edukační pobyty v roce 2024
Žádost lze podat elektronicky prostřednictvím počítačového programu, 
tj. webové aplikace https://formulare.zlin.eu/zadostfondzdravipobyty;
■ na zooterapeutickou činnost v roce 2024
Žádost lze podat elektronicky prostřednictvím počítačového programu, 
tj. webové aplikace https://formulare.zlin.eu/zadostfondzdravizootera-
peutickacinnost.
Lhůta pro podání žádostí je od 22. února 2024, 8 hod, do 6. března 2024, 
14 hod.
Bližší informace poskytuje oddělení dotací a prevence kriminality Magis-
trátu města Zlína, detašované pracoviště Zarámí 4421, 5. patro, kancelář 
č. 513, Bc. Petra Nikolova, DiS., tel. 577 630 330. /red/

Počet uzavřených sňatků 
klesá
Počet sňatků ve zlínském matričním obvodu – zahrnujícím město 
Zlín a dalších sedmnáct obcí – klesá. V roce 2023 v něm uzavře-
lo manželství 236 párů. Z  toho přímo ve Zlíně to bylo 197 sňat-
ků. Podle statistiky je to nejméně za posledních dvacet let. Pro 
srovnání v  roce 2003 vstoupilo do manželství 379 snoubenců 
a v roce 2022 jich bylo 310. Z celkového počtu se vloni v 37 přípa-
dech jednalo o církevní sňatek v kostele, civilní sňatky se konaly 
na veřejných místech, v restauracích i pod širým nebem v přírodě. 
Nejoblíbenějším místem pro svatební obřad je stále obřadní síň 
zlínské radnice. Tady si své životní „ano“ vloni řeklo 93 párů. I le-
tos snoubenci vyhlížejí pro svou svatbu zajímavé datum. Už teď 
matrika eviduje pět žádostí o svatbu 20. dubna 2024, což je pod-
le matriky v  dubnu neobvyklé. Aktuálně je nejvytíženější datum  
22. června 2024 s evidovanými devíti žádostmi. /io/
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Teplo Zlín zareagovalo na vývoj energetického trhu 
a upravilo ceny

Havárie vody? Událost lze jednoduše nahlásit

Teplo Zlín, distributor tepelné energie do zlínských domácností, upravilo 
pro rok 2024 své ceny. Ve městě se energie, která slouží k vytápění 
i ohřevu vody, vyrábí spalováním severočeského uhlí a biomasy 
v zařízeních vyrábějících kombinovaně i elektřinu. 

A právě velké cenové výkyvy elektrické energie 
spolu s rostoucími cenami emisních povolenek 
a  dalších vstupů vedly monopolního výrobce 
ve Zlíně, společnost Teplárna Zlín s.r.o., k navý-
šení předběžných cen bez DPH v  rozmezí od 
22 do 29 procent. Jedná se zároveň o dozvuk 
loňských událostí, kdy došlo k několikanásob-
nému skokovému zdražení všech energií, při-
čemž jedině uhelným teplárnám se podařilo 
tento cenový šok rozložit do dvou let. Zlínské 
domácnosti zásobuje teplem především měst-
ská distribuční společnost Teplo Zlín a. s., která 
byla v návaznosti na zmíněné zdražení nucena 
rovněž od 1. ledna 2024 upravit své předběž-
né ceny, a  to přibližně o 19 procent. Konečné 

ceny odběratelům navíc ještě nepříznivě ovlivní 
schválené navýšení DPH z 10 na 12 procent.
„Jasně si uvědomujeme, že nové ceny před-
stavují nepříjemný zásah do rozpočtů našich 
občanů, vždyť služeb centrálního zásobování 
ve Zlína využívá bezmála polovina obyvatel. 
Město Zlín od své společnosti nepožaduje 
maximalizaci zisku, ale klade důraz zejména na 
kvalitu poskytovaných služeb a  cenovou sta-
bilitu. Přesto ale bylo nezbytné přiměřeně rea-
govat na negativní vývoj v cenách vstupů,“ řekl 
náměstek primátora pro finance Miroslav Cha-
lánek. „Zároveň platí, že spotřeba domácností 
v posledních dvou letech trvale klesá, což jistě 
do značné míry dopady zdražování zmírňuje. 

Nadále budeme podporovat veškerá úsporná 
opatření, ke kterým naši odběratelé přistoupí. 
Díky propracovanému dispečerskému řízení, 
s  možností individuálního nastavení topných 
parametrů prakticky pro každý dům, k  tomu 
máme potřebné možnosti. Naše společnost 
je nepřetržitě k dispozici pro to, aby provedla 
úpravy, o které si naši zákazníci zažádají,“ dopl-
nil Pavel Mačák, ředitel společnosti Teplo Zlín.
Systém centrálního zásobování nepodléhá 
podle Mačáka tak dramatickým změnám cen 
jako v  posledních letech plyn nebo elektric-
ká energie a  je tedy předvídatelný. Dodávky 
navíc zajišťují technologie v majetku a správě 
Tepla Zlín. „Odběratelům díky tomu odpadají 
veškeré starosti spojené s údržbou a obno-
vou tepelných zařízení, stejně jako náklady na 
jejich provoz. Proto lze centrální zásobování 
teplem stále považovat za nejvýhodnější ře-
šení vytápění bytových domů ve Zlíně,“ zdů-
raznil Pavel Mačák. /ara/

Potřebujete nahlásit poruchu vodovodního 
řadu nebo se zeptat na odstávku vody? Vyu-
žijte nonstop zákaznickou linku 705 696 696 
společnosti Vodárna Zlín, která provozuje 
vodohospodářskou infrastrukturu v  kraj-
ském městě. Havárii vody lze případně na-
hlásit také prostřednictvím formuláře umís-
těného v Aktualitách na www.vodarnazlin.cz.  
Na těchto webových stránkách je možné na-
lézt i  aktuální informace k  probíhajícím od-
stávkám. Zákazníci Vodárny Zlín mohou mít 

také okamžitý přehled o  těchto mimořád-
ných událostech. Stačí, když si zaregistrují 
službu SMS Info, díky které začnou dostávat 
zprávy do svých mobilních telefonů. K  zís-
kání tohoto servisu je nutná pouze registra-
ce, kterou lze provést na zákaznické lince  
705 696 696 či prostřednictvím formuláře 
na webových stránkách www.vodarnazlin.cz  
v  rubrice Zákazníci. Služba SMS Info je 
zdarma a  dosud se k  ní přihlásilo téměř  
12 a půl tisíce odběratelů. /dvo/
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Ocenění Zlínský anděl převzaly čtyři ženy

Petr Sáha je Vizionář roku 2023

Ocenění sociálních pracovníků a pracovníků v sociálních službách 
Zlínský anděl získaly v roce 2023 čtyři ženy: Jitka Zaoralová, Veronika 
Langerová, Drahomíra Gavendová a Jana Janotková.

Zlínští andělé převzali ocenění, pamětní list, 
květiny a  věcné dárky z  rukou náměstka pro 
sociální oblast Vojtěcha Volfa a  náměstky-
ně a  zároveň předsedkyně Komise sociální, 
zdraví a pro zdravotně postižené Rady města 
Zlína Jany Bazelové. Slavnostní předávací akt 
se uskutečnil v rámci tradičního vánočního kon-
certu, který radnice pořádá pro zástupce po-
skytovatelů sociálních služeb. V  úvodu všem 
oceněným i hostům z organizací poskytujících 
sociální služby poděkoval primátor města Zlína 
Jiří Korec. Vyzdvihl výbornou péči, kterou po-
skytují občanům našeho města.
V letošním roce obdržel Odbor sociálních věcí 
pět nominací na titul Zlínský anděl. Členové Ko-
mise sociální a pro zdravotně postižené Rady 
města Zlína z nich doporučili ke schválení čtyři 
nominované.
„Je velmi důležité, abychom si těchto mimo-
řádných lidí v  sociálních službách všímali 
a  morálně je ocenili. Je třeba, abychom vy-
zvedli ty, kteří odvádějí kvalitní práci, ale mimo 
to vnášejí do mezilidských vztahů i laskavost, 
empatii a  obětavost a  jsou svému okolí pří-
kladem. Všem Zlínským andělům i dalším za-
městnancům organizací poskytujících sociální 
služby patří za náročnou práci velké poděko-

vání,“ vzkázal náměstek primátora města Zlína 
Vojtěch Volf.

KDO JSOU ZLÍNŠTÍ ANDĚLÉ ROKU 2023:

Jitka Zaoralová
Jitka Zaoralová pracuje více než deset let v Do-
mově pokojného stáří Naděje Zlín. Od loňského 
roku je aktivizační pracovnicí domova a koordi-
nátorkou dobrovolníků ve službách pro senio-
ry. Její přístup je velmi laskavý, citlivý a empa-
tický. Má pro klienty vrozený cit a pochopení. 
Je pracovitá, má správné pragmatické řešení, 
vždy ochotná a  připravena pomoci ostatním 
kolegům. Sama přichází s  novými nápady na 
vylepšení prostředí a  pomůcek pro klienty. 
Vytváří pro ně programy, jako jsou trénování 
paměti, aktivní cvičení, výlety, canisterapie, 
bohoslužby, oslavy narozenin klientů a mnohé 
jiné. Neustále se také v oblasti péče o lidi žijící 
s demencí vzdělává.

Veronika Langerová
Veronika Langerová pracuje v Charitní pečova-
telské službě Zlín jako pracovnice v sociálních 
službách. Je velmi dobrou pracovnicí, na kterou 
je spolehnutí. Je na ní znát, že ji práce skutečně 

baví a těší. Má příjemné vystupování, je empa-
tická a umí lidem naslouchat. Dokáže se vžít do 
jejich problémů, starostí a radostí. Těší ji, když 
se jí podaří u uživatelů služby vykouzlit úsměv 
na tváři a dát jim kapku elánu do života. Přes-
tože se jedná o nesmírně těžkou práci, vidí v ní 
smysl. Má vysoké osobní nasazení skloubené 
s profesionalitou.

Drahomíra Gavendová
Drahomíra Gavendová již třináct let pracuje 
v Domově pro seniory Burešov. Je zkušenou, 
pečlivou, obětavou a  velmi spolehlivou ko-
legyní v týmu pečovatelů patra „Vlčích máků“, 
které je součástí služby Domova se zvláštním 
režimem. V  týmu je oblíbená a  svým přiroze-
ným úsměvem a  optimismem dokáže nadch-
nout i své okolí. Je velmi vnímavá k potřebám 
klientů a dokáže k nim přistupovat s respektem 
a láskou. Svým chováním je příkladem pro dru-
hé. Neustále se také profesně rozvíjí a získané 
poznatky aplikuje do každodenní praxe.

Jana Janotková
Jana Janotková pracuje v  Domově pro se-
niory Burešov na pozici pracovníka v  so- 
ciálních službách. V roce 2014 vstoupila do 
oblasti sociálních služeb a tím pro ni začalo 
nové životní období, které nejdříve zasvěti-
la péči o lidi s Alzheimerovou chorobou na 
službě Domova se zvláštním režimem a od 
listopadu 2021 pracuje na službě Domov 
pro seniory. Ke své práci přistupuje zod-
povědně, citlivě a vstřícně. Klienty oslovuje 
s láskou a vnímá jejich potřeby. Nezapomí-
ná na tolik důležité pohlazení či objetí, kte-
rému umí přidat úsměv a proložit vše humo-
rem. U klientů v  terminálním stadiu dokáže 
uplatnit svůj empatický přístup, kdy je do-
káže doprovázet a  pomáhat jim zvládnout 
těžkou a  neznámou situaci. Péče o  druhé 
ji nejen naplňuje, ale pomáhá jí překonávat 
i  vlastní překážky. Oceněním Zlínský an-
děl chce město Zlín nejen projevit uznání 
náročnosti profese sociálních pracovníků 
a pracovníků v sociálních službách a podě-
kovat za jejich práci, ale také posílit prestiž 
uvedených profesí. /io/

Zakladatel a emeritní rektor Univerzity Tomáše 
Bati ve Zlíně, profesor Petr Sáha, získal oceně-
ní Osobnost projektu Vizionáři 2023. Slavnost-
ní předání se konalo v Kongresovém centru Ko-
merční banky v Praze. Titul Vizionář roku 2023 
získal za celoživotní přínos v oblasti inovací ve 
vzdělávání, výzkumu i vývoji nejen ve Zlínském 
kraji.
„S  panem profesorem Petrem Sáhou spolu-
pracuji již tři desetiletí. Po celou dobu prosazu-

je vysoce náročné přístupy k přípravě, realiza-
ci a hodnocení jednotlivých projektů, činností 
a aktivit. Je aktivním nositelem odkazu Tomá-
še Bati, ocenění osobnost projektu Vizionáři 
2023 mu plně náleží,“ uvedl Pavel Švejda, ge-
nerální sekretář Asociace inovačního podniká-
ní, který ocenění Petru Sáhovi předával.
Za projektem Vizionáři stojí sdružení CzechIn-
no, které v  průběhu večera vyhlásilo rovněž 
nejpřínosnější české inovace uplynulého ob-

dobí. Více než stovka nominovaných inovativ-
ních českých firem a organizací se utkala ve tři-
náctém ročníku této soutěže, která si klade za 
cíl každoročně vyhledávat, hodnotit a oceňovat 
inovační počiny s  nejvýznamnějším technolo-
gickým, ekonomickým a  sociálním přínosem 
nebo jejich kombinací. Porota udělila šest čest-
ných uznání, pět titulů Vizionář 2023 a ocenila 
dlouhodobý přínos dvou Osobností projektu 
Vizionáři 2023 včetně Petra Sáhy. /red/

Zleva: Jitka Zaoralová, Drahomíra Gavendová, Jana Janotková, náměstkyně Jana Bazelová, Veronika
Langerová, náměstek Vojtěch Volf, vedoucí sociálního odboru Radana Dundálková



PRO ŠKOLNÍ ROK 2024/2025 BUDEME 
PŘIJÍMAT UCHAZEČE O STUDIUM 

NÁSLEDUJÍCÍCH STUDIJNÍCH OBORŮ
 � 79-41-K/81 Gymnázium (osmileté studium) 
 � 79-41-K/41 Gymnázium (čtyřleté studium) 
 � 79-42-K/41 Gymnázium se sportovní přípravou  

                   (čtyřleté studium)
 � 79-41-K/41 Gymnázium  
	 (čtyřleté studium – tělesná výchova)

www.gjszlin.cz | gym@gjszlin.cz | tel.: 577 007 444

GYMNÁZIUM A JAZYKOVÁ ŠKOLA  
S PRÁVEM STÁTNÍ JAZYKOVÉ ZKOUŠKY ZLÍN

Každý z našich studentů má talent,  
jenom jej musí najít a rozvinout!  

To považujeme za náš úkol.

Vyber si studium na „tégéemku“  
a pomůžeme ti stát se nejlepším!

Přípravné kurzy k přijímacím zkouškám
pro uchazeče o 4leté i 8leté studium

proběhnou vždy v úterý  
19. a 26. března 2024 a 2. a 9. dubna 2024 
informace a registrace na www.gjszlin.cz  

do 4. března 2024

Den otevřených dveří 6. února 2024 



In Concert

Lord
RingS

of the

  Music  by  Howard  Shore  
from  the  entire  film  trilogy  performed  by 

 orchestra  and choir

Kongresové centrum Zlín
13.02.2024

 www.artpartner.cz
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Rozhovor

Bruslím tam, kde puk bude, ne kde byl

„Bruslím tam, kde puk bude, ne kde byl“. Známý citát fenomenálního 
kanadského hokejisty Wayna Gretzkyho vystihuje podle zlínského patriota 
Jiřího Deváta konferenci Fenomén, kde 14. března 2024 vystoupí jako jeden 
z top řečníků.

Devát jako třicetiletý generální manažer 
Microsoftu měl pocit, že je šoférem na 
horské dráze. Pracoval i  dvě noci v  týdnu 
a byl na to pyšný. Dnes ví, že to byla velká 
hloupost. I díky tomu, že změnil svůj přístup 
k práci, je ještě naživu. A když to říká, myslí 
to smrtelně vážně.

Byl jste jeden z aktérů sametové revoluce 
ve Zlíně. Jak téměř 35 let od revoluce vní-
máte stav svobody?
Naše společnost dnes stojí na pevných de-
mokratických základech, a  to je fantastický 
úspěch. Zklamáním je, že si toho dostatečně 
nevážíme a nedokážeme prokázat dostateč-
ný respekt k hodnotám demokracie.

Na byznysmeny z  devadesátek se dívá 
dnešní generace s despektem. Jak to vní-
máte?
Despekt vůbec není na místě. Společnost 
i ekonomika se zčistajasna ohromně otevře-
ly a  my všichni jsme se učili nové prostře-
dí využít co nejlépe. Ne vždy to dopadlo ve 
prospěch celé společnosti, ale odhodlaní 
podnikatelé závěru minulého století položili 
základy naší dnešní prosperity.

V  byznysu se pohybujete 30 let. Na které 
období vzpomínáte nejraději?
„Vším, čím jsem byl, byl jsem rád,“ praví kla-
sik. Ale má éra v Microsoftu nesla s sebou 
navíc atmosféru obrovské otevřenosti no-
vým nápadům a experimentování.

V České spořitelně, kde nyní působíte, se 
chystáte zlepšit finanční blahobyt v Česku. 
Jak konkrétně?
Díky zvýšení finanční gramotnosti a  tím, že 
bankovní služby učiníme srozumitelnější. 
Součástí mé mise je dostat principy finanč-
ního zdraví do každého produktu a  služby 
České spořitelny.

Co máte na své práci nejraději? Co je pro 
vás největší stres?
Miluji komplexní úkoly a  problémy s  vyso-
kou mírou neznáma, kde musíte jít za hranici 
obvyklého a  propojit zkušenosti, myšlenky 
a  lidi z  různých sfér. Ubíjí mě rutina, nikdy 
bych nebyl dobrým hodinářem.

Jakou nejlepší radu jste v životě dostal?
Jsou rady, které jsem si vyložil špatně a sám 
sebe tak skoro zničil. Často si však připomí-
nám tátovo „Každý je minimálně stejný bl-
bec jako ty,“ v čemž je spojeno nepodceňuj 
se, ale ani nepovyšuj.

Jaké jsou vaše nejvýraznější vzpomínky na 
Zlín?
Ohromně příjemné místo k životu uprostřed 
kopců, kde můžete všude chodit pěšky. 
Když mi ráno z Jižních Svahů do města ujel 
autobus, stihl jsem na gympl na Lesní čtvrti 
ještě včas doběhnout.

Jak se z vašeho pohledu mění Zlín? V čem 
spatřujete jeho příležitosti a rezervy?
V  posledních deseti letech Zlín opět smě-
řuje k  rozmachu, který naposledy zažil  
v 90. letech minulého století. Oceňuji, že je 
sebevědomý kulturně i vzdělanostně. Uvítal 
bych odvážnější, a  také dlouhodobější roz-
hodnutí ohledně infrastruktury, především 
té dopravní, urbanistické nebo zdravotní. 
Tak, jak je před sto lety dokázal zformulovat 
Tomáš Baťa.

Máte oblíbené místo v regionu, kam se rád 
vracíte?
To je mimořádně těžká otázka. Ale vždy cí-
tím dojetí, když na Provodově vystoupám 
k „vlajce“ a očima proletím celý ten nádher-
ný kraj od Kroměříže přes svatý Hostýn až 
po Radhošť. Pro mě jedna z nejkrásnějších 
vyhlídek na celé planetě.

Co vás letos čeká? Jaké největší úkoly 
máte před sebou?
V  České spořitelně jsme se pustili do pře-
stavby celého ekosystému návrhu bankov-

ních produktů a  služeb, který letos musí-
me zafixovat. Krom toho chci zlepšit svou 
němčinu, vrátit se ke kytaře…

O  čem se chystáte mluvit na konferenci 
Fenomén?
Jak mohou skrze inovace i 200 let trvající fir-
my znovu nalézt svůj původní účel a smysl. 
Moc se na to těším.

Kdo má dnes šanci v podnikání uspět? Co 
je podle vás klíčové?
Vše stojí a padá se schopností co nejdříve 
nabídnout produkt či službu na trh, takzva-
ný time-to-market. Na druhé místo osobně 
řadím schopnost odstranit úzká hrdla na 
zákaznické cestě, což umí, většinou skvě-
le, Elon Musk. A pak jsou tu Christensenovy 
čtyři bariéry přijetí produktu či služby.

Co vám v životě dává největší smysl?
Nepromarnit čili naplnit svůj talent. Tím 
odměníte sami sebe i  pozitivně inspiruje-
te ostatní. V  každém okamžiku přemýšlím, 
co se z  dané situace můžu naučit. Hltám 
poznatky odevšad a  snažím se je přetavit 
do nových ideí. Mé myšlení nejvíc otevřelo 
studium v Japonsku a Austrálii, konfrontace 
s odlišnými kulturami.

Jaký je váš sen?
Sen? Snad jen prožít zbytek života upro-
střed přírody.
 Marie Urubková

JIŘÍ DEVÁT

■ Narodil se v únoru 1969 v Ústí nad 
Labem, vyrostl ve Zlíně, vystudoval 
Fakultu technologickou UTB. Syn zná-
mého zlínského lékaře Josefa Deváta, 
jeden z hlavních aktérů sametové re-
voluce ve Zlíně.

■ Po zahraničních stážích v  Japon-
sku a Austrálii se vyšvihl mezi špičku 
ekonomického managementu. Téměř  
10 let pracoval pro Microsoft, z  toho 
šest roků vedl ČR a SR pobočku. Pů-
sobil ve vedení ČSA, řídil tuzemské 
zastoupení společnosti Cisco Sys-
tems, spoluzakládal či mentoroval 
startupy v Evropě i Americe atd.

■ Nyní vede vývoj produktů a  služeb 
v České spořitelně, nadační fond Filantia 
a investuje do technologických firem. Ve 
Zlíně vystoupí na konferenci Fenomén – 
www.konferencefenomen.cz.

■ Miluje horskou turistiku, hudbu 
a film, vaření i cestování. S manželkou 
Martinou žije střídavě v  Praze a  ve 
švýcarském Engadinu.
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Aktuálně

V městských lesích se kácí, délku prací ovlivní počasí

V místní části Lazy, Lesní čtvrť, přesněji v lesích nad hvězdárnou 
a gymnáziem, se od ledna až do března těží dřevo. Nejedná se přitom 
o žádné neplánované kácení, jde o každoroční akci v režii Lesů města 
Zlína.

Rozvojové Programy ProgresGenius 
lákají na jazykové granty, ale magistrát 
je neposkytuje

Statutární město Zlín upozorňuje uživatele sociální sítě Facebook, že 
magistrát nemá na placený příspěvek vzdělávacího webu Rozvojové 
Programy ProgresGenius, který láká na možnost získání grantu na 
jazykové vzdělávání, žádné vazby.

Sponzorovaný příspěvek nápadně připomíná 
ten, který se na sociální síti objevil loni v květ-
nu. Zatímco tehdy společnost VaR programy 
lákala na jazykové kurzy a  slibovala finanční 
podporu ženám, Rozvojové Programy Pro-
gresGenius nyní cílí na muže z celého Zlínské-
ho kraje. Prostřednictvím internetové stránky 
Progresgenius.eu mohou žádat o  jazykový 
grant. Žadatel musí po otevření stránky vypl-

nit formulář, konkrétně uvést jméno, telefonní 
číslo, e-mailovou adresu a následně vyčkat na 
telefonát. Nový sponzorovaný příspěvek je 
stejně jako ten loňský opatřen snímkem bu-
dovy zlínské radnice, což evokuje spojitost 
s magistrátem. Upozorňujeme uživatele so-
ciální sítě Facebook, že se velmi pravděpo-
dobně jedná o inzerát s cílem zneužít dobré 
jméno města Zlína. /ara/

Městská společnost informovala veřejnost 
o  kácení v  předstihu prostřednictvím Kan-
celáře místní části Lazy, Lesní čtvrť. Plaká-
ty s  upozorněním na těžbu se objevily také 
v  lese. „Pravidelní návštěvníci lesa nemusí 
mít obavy ani pochybnosti o  probíhajících 
pracích. Několik týdnů dlouhé kácení, které 
může ovlivnit zimní počasí, je koordinovanou 
akcí, která se týká pouze vybraných poros-
tů,“ ubezpečil Marek Koutný, jednatel spo-
lečnosti Lesy města Zlína.
Porosty začleněné do městského majetku 
patří výhradně do kategorie „hospodářské“. 
Zatímco společnost Lesy města Zlína spra-
vuje jedenáct katastrálních území, porosty 
na Tlusté hoře jsou ve správě Odboru měst-
ské zeleně MMZ. „Vnímáme odpor části 
veřejnosti k  těžbě. Obyvatelé přilehlých 
městských částí si často stěžují, že v době 
těžby mají v  lese ztížený pohyb, ať už kvůli 
klestu po těžbě nebo kvůli prachu či blátu 
na lesních cestách. Lesy města Zlína ale 
mají povinnost se o svěřený majetek starat 
s péčí řádného hospodáře a za svá rozhod-
nutí se pravidelně zodpovídají dozorčí radě 
a Radě města Zlína. A mohu jen potvrdit, že 
rozhodnutí společnosti byla vždy správná,“ 
ujistil náměstek primátora pro životní prostře-
dí a zemědělství Vojtěch Volf. Připomněl, že 
primární funkcí lesní společnosti je produkce 
s cílem dosáhnout zisk.

Všechny porosty spravované Lesy města 
Zlína jsou certifikované speciálním systé-
mem. Ten zaručuje, že společnost hospodaří 
ekologicky, šetrně, sociálně přínosně a eko-
nomicky životaschopně. „K  pravidlům patří 
výrazné omezení holosečí a zákaz používání 
nebezpečných chemikálií,“ upozornil Marek 
Koutný s tím, že společnost při hospodaření 
využívá takzvanou metodu cílových stromů. 
To znamená, že se vybraným stromům snaží 
vytvořit ideální podmínky pro růst. „Ve chvíli, 
kdy tito jedinci dosáhnou požadovaných pa-
rametrů a  jejich další vývoj by už nebyl tak 
progresivní, jsou z porostu odstraněni. Uvol-
ní se tak místo dalším nadějným stromům. 

V průměru se tak v porostu kácí každý pátý 
strom.“
Výnosy z  těžby ve zlínských lesích jsou pri-
márním zdrojem financování řady dalších 
aktivit. Jedná se například o  práce souvise-
jící přímo s těžbou či následným zalesněním 
a ošetřováním nového porostu. Peníze putují 
také na opravy, odvodnění a zpřístupnění les-
ních cest. Výnosy financují rovněž výstavbu 
a údržbu altánků, laviček, odpočívadel a dal-
ších zařízení, která zpříjemňují občanům po-
byt v lese.
„Pokud by těžba v okolí města dostala stop, 
nastala by přesně opačná situace, než v ja-
kou občané požadující její zastavení doufají. 
Majetek by ztratil svoji soběstačnost a mu-
sel by se začít dotovat. Les by postupně 
stárl a začal se samovolně rozpadat. Vlivem 
klimatické změny by zřejmě nastal plošný 
rozpad lesa. To by vedlo k  horší průchod-
nosti kvůli popadaným stromům přes cesty 
a stezky a hlavně zvýšenému riziku nekont-
rolovatelného pádu větví a  celých stromů,“ 
zdůvodnil pravidelné a  ekologické kácení 
Vojtěch Volf.
Náměstek primátora rovněž zmínil, že za-
stavení těžby by významně poznamenalo 
obecně známou tvář lesa. „Místo pohodo-
vých procházek po uklizených stezkách či 
hledání hub v  lesích by se návštěvníci do-
čkali špatně prostupných a člověku nebez-
pečných porostů, průchozích pouze po úz-
kých pěšinách. Jsem přesvědčen, že vedení 
společnosti zvolilo příhodnou cestu, která 
přiměřeně kombinuje a zohledňuje požadav-
ky majitele, návštěvníků i samotného lesního 
ekosystému,“ uvedl Vojtěch Volf. /ara/
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Sport

inzerce

Ve zdravém těle zdravý duch. Zlín je hrdý na své sportovce, 
proto je podporuje

Sportovní Zlín, to není prázdná fráze. Statutární město Zlín dlouhodobě 
podporuje volnočasové aktivity a projekty s důrazem na zdravý životní 
styl, pohyb a sport. Současně trvale pracuje na zvýšení úrovně a kvality 
veřejného prostoru s cílem zlepšovat život místních obyvatel.

Podpora sportovních a  pohybových aktivit 
obecně je jednou z priorit, na kterou se měs-
to zaměřuje. Heslo „Ve zdravém těle zdravý 
duch!“ našlo pevné místo i v baťovském slovní-
ku a v dnešní uspěchané době nabývá na význa-
mu. „V roce 2024 jsme zásadně navýšili finanč-
ní podporu sportu na 60 milionů korun a dalšími 
více jak 20 miliony korun podporujeme profesi-
onální kluby. Zároveň jsou od tohoto roku nově 
upraveny dotace na sportovní činnost spolků. 
Nově je sjednocena tato podpora na činnost 
jen do jednoho dotačního titulu a  díky tomu 
mají všichni stejné podmínky. Novinkou je i pod-
pora sportujících seniorů ve formě dotace pro 
spolky, které zajišťují pravidelný pohyb těchto 
sportovců pod vedením trenéra s cílem udrže-
ní fyzické aktivity i svalové hmoty a ideálně až 
účasti v soutěžích určených pro tyto věkové ka-
tegorie. Město zároveň přebralo sportoviště od 
spolku Sportovní kluby Zlín, který kvůli zvýšení 
provozních nákladů a snížení dotačních příjmů 
už nadále nebyl schopen dlouhodobě a efek-

POCIT HRDOSTI
powered  by Zlín

tivně spravovat sportoviště a financovat jejich 
rozvoj. Do těchto sportovišť plánujeme v budou-
cích letech zainvestovat 20 milionů korun a dal-
ší finance budou investovány i  do stávajících 
sportovišť v majetku města. Ve fázi přípravy je 
například i  rekonstrukce skateparku Bartoška, 
před zahájením je rekonstrukce hřišť u  soko-
lovny a zároveň řešíme i další možnosti rozvoje 
sportovní infrastruktury,“ popisuje primátor Jiří 
Korec. Město věnuje zvláštní pozornost i pod-
poře a rozvoji pohybových aktivit u dětí a mláde-
že, a to nejen z pohledu fyzického a duševního 
zdraví, ale také z pohledu posilování sociálních 
dovedností. „Zejména týmové sporty a  sku-
pinové aktivity pomáhají rozvíjet schopnosti 
týmové práce, komunikace, empatie a  řešení 
konfliktů,“ vysvětluje náměstkyně primátora pro 
sport Jana Bazelová. Dodává, že podpora aktiv-
ního životního stylu pomáhá dětem a  mladým 
lidem rozvíjet zdravé návyky, které si pak s se-
bou nesou do dospělosti. „Pokud se navíc tito 
mladí aktivně zapojují do sportu, zakusí i pocity 

úspěchu a radosti ze hry a soutěžení,“ doplnila 
Bazelová. To všechno jsou důvody, proč se Zlín 
dlouhodobě zaměřuje na správu, rozvoj a budo-
vání nových hřišť, sportovišť, cyklostezek apod. 
Město finančně podporuje zejména mládežnic-
ký sport a sportovní oddíly. Výsledkem podpory 
a  společného úsilí všech zainteresovaných je 
velká sportovní základna mládežnických oddílů 
v širokém spektru zejména kolektivních sportů. 
To následně přináší i sportovní výsledky profe-
sionálních sportovců a sportovních týmů, které 
mají, ve srovnání s jinými městy, nadstandardně 
široké zastoupení v  celorepublikových soutě-
žích napříč sportovními odvětvími. Příkladem 
jsou zlínské oddíly ledního hokeje, fotbalu, volej-
balu, basketbalu, házené nebo plavání, kde loni 
vyrostl nový juniorský mistr světa a olympionik, 
znakař Miroslav Knedla. Sport navíc tvoří důleži-
tou součást hodnotové mozaiky městské znač-
ky tak, jak ji vnímá veřejnost v rámci celé repub-
liky. Ukázalo se, že na budování reputace Zlína 
se významnou měrou podílí jak profesionální, 
tak i amatérský sport. „Cíle statutárního města 
jsou jasně dané. Máme na čem stavět, a proto 
chceme dál posilovat sounáležitost v  rámci 
městské komunity, podporovat zdravý patrio-
tismus a pocit hrdosti na naše krásné město,“ 
zdůraznil primátor Jiří Korec.  /red/
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Tenkrát ve Zlíně: Jak jsme kdysi lyžovali

Lyžování má dlouhou historii a začátky tohoto sportu sahají až do 
pradávných dob, kdy byly lyže používány pro přepravu v zasněžených 
oblastech. Ve 20. století se lyžování stalo populární sportovní 
a rekreační aktivitou. Jaké byly začátky tohoto sportu ve Zlíně?

Od dvacátých let 20. století se i na valašských 
kopcích stávala tato záliba stále populárnější. 
Jezdilo se, kde se dalo a na čemkoliv to šlo. 
„I ta nejmladší zlínská drobotina využívá letos 
radosti zimy. A nemusí chodit daleko. Trávníky 
v rodinných čtvrtích, kde si hrají v létě děti, jsou 
pokryté sněhem. Stačí, aby maminka doma 
oblékla svoji ratolest do lyžařského, na nohy 
krátká prkýnka, a pak už postačí jen krok ze 
dveří a může se jet,“ píše se u fotografie z roku 
1940, kde malý klučina zkouší své první lyže 
mezi baťovskými domky na Letné.

VZPOMÍNKY JOSEFA ŠPERKY
Ve stejné době se do Zlína ze Slovenska při-
stěhoval Josef Šperka, budoucí legenda zlín-
ského lyžařského sportu. Jeho otec začal pra-
covat v Baťových závodech a on sám nastoupil 
do Baťovy školy práce.
Později vzpomínal, jak tehdy spolu s  nácti-
letými kamarády lyžovali přímo ve městě na 
dnešním Gahurově prospektu mezi internáty. 
Lyžující děti jste ale na tomto místě mohli vidět 
ještě v  osmdesátých letech. Další oblíbenou 
lokalitou nejen pro sáňkování, ale také pro prv-
ní lyžařské pokusy zlínských dětí, byl kopec 
Kamenec u Vršavy. Zhruba v místech, kde se 
dnes nachází tenisový areál. Na nějaké vleky 
jste mohli zapomenout, kopec jste si museli 
hezky ušlapat a pak vyjít nahoru po svých.
Josefa Šperku tento sport chytil a  už nikdy 
nepustil. Počátkem čtyřicátých let jezdil na 
dvoumetrových finských dřevěných lyžích, 
které mu věnovala ještě na Slovensku jeho 
učitelka, a místo lyžáků měl těžké kožené boty 
„komisňáky“, které mu navíc byly velké. Přes-

to se mu hned od začátku na lyžích dařilo. Učil 
lyžovat i mladší sestru a došlo také na pokusy 
o skoky na lyžích, při kterých si ulomil špičku 
lyže.
Kromě talentu na lyžování měl ale i nadání tech-
nické, a tak si ji sám bez problémů opravil. Jako 
dospělý měl na kontě řadu vynálezů a patentů, 
týkaly se především strojů pro obuvnickou výro-
bu. Vymyslel ale také takzvaný „zvratkový“ sys-
tém pro vleky, který se používal na desítkách 
lyžařských svahů po celém Československu.

ORGANIZOVANÝ LYŽAŘSKÝ SPORT
Počátky organizovaného lyžování ve Zlíně 
spadají už do roku 1926, kdy byl v rámci SK 
Baťa založen odbor zimních sportů sdružují-

cí lyžaře, sáňkaře a bruslaře. Pořádali před-
nášky o lyžování i o krásách hor, organizovali 
lyžařské kurzy a autobusové zájezdy za sně-
hem do Hostýnských vrchů, Beskyd a Javor-
níků. V roce 1928 klub otevřel svou první tu-
ristickou chatu na Kasárnách. V té době byla 
oblíbená především turistika na lyžích na hře-
benech hor.
K nejlepším závodníkům zlínského klubu pa-
třili Jaroslav Kovařík, František Zelinka, Miro-
slav Hruška, Otakar Šuba, Rudolf Šícha, Alois 
Štěpán a  Břetislav Šrubař. Závodil i  Tomáš 
Baťa junior. Nevedl si vůbec špatně, na klu-
bovém přeboru v  Javorníkách v  únoru 1923 
skončil ve sjezdu třetí.
V  roce 1930 svůj lyžařský oddíl založil také 
zlínský Sokol. O rok později už měl 72 členů –  
51 mužů a 21 žen. Po zákazu činnosti Soko-
la v roce 1941 přešli do turisticko-lyžařského 
oddílu Klubu českých turistů.
V březnu 1948 byly všechny lyžařské oddíly 
spojeny do Sokola Botostroj Zlín, ale v roce 
1952 se opět rozdělily do několika sportov-
ních jednot: Jiskry, Spartaku, Tatranu, Rudé 
hvězdy, Slovanu a Slávie. Nejvíce členů měl 
Spartak, který využíval chatu Jelenovská 
u Valašských Klobouk a chatu na Portáši v Ja-
vorníkách, kde vznikl jeden z prvních vleků na 
Moravě.
V padesátých letech 20. století vyrostla nová 
závodnická generace, k níž patřili Olga Králo-
vá, Zdena Jugasová, Květa Knapová, Jaroslav 
Jugas, Karel Papež, Zdeněk Fiala a  Gustav 
Bělský. Ženy závodily v  trojkombinaci – běh 
na lyžích, slalom a sjezd, muži ve čtyřkombi-
naci – běh na lyžích, slalom, sjezd a skok na 
lyžích. V roce 1958 došlo ke sloučení všech 
zlínských sportovců do TJ Gottwaldov.
V  sedmdesátých letech 20. století se ob-
jevilo hned několik velkých talentů. Zvláště 
úspěšné byly juniorské reprezentantky re-
publiky Pavla Walachová, Alena Šperková, 
Kateřina Fučíková a  Olga Charvátová, která 
v  roce 1978 obsadila deváté místo na mist-
rovství světa a  jejím největším úspěchem je 
bronzová medaile z  olympiády v  Sarajevu 
v roce 1984.

LYŽAŘSKÝ SVAH V CENTRU MĚSTA
Ale zpět do Zlína a  do sedmdesátých let... 
Obrovským impulsem pro zdejší lyžaře se 
stalo vybudování umělého lyžařského svahu 
nad Domem umění, dnešním Památníkem To-
máše Bati. Díky speciálnímu povrchu se zde 
dalo trénovat i v létě. Svah byl otevřen v roce 
1977 a na jeho vzniku má zásluhu především 
lyžařský nadšenec Josef Šperka, o  kterém 
jsme už v tomto článku hovořili.
Plastové pláty pro letní lyžování už sice zmi-
zely, ale když je počasí příznivé zimním spor-
tům, můžete si na svahu, který Šperka vybu-
doval, zajezdit dodnes. Lyžařský vlek takřka 
v  centru krajského města, to je opravdový 
unikát. Pavel Stojar

Dětské závody na bobech, sáňkách a lyžích, které se v osmdesátých letech konaly na prostranství mezi 
internáty, dnešní Gahurův prospekt. Foto: MZA - SOkA Zlín

K úspěšným závodníkům lyžařského oddílu SK 
Baťa patřil i Tomáš Baťa junior. Snímek jej zachycuje 
na lyžařském zájezdu na Radhošti.  
Foto: MZA - SOkA Zlín



Originální prostor pro firemní večírek 
nebo konferenci? Funkcionalistický 
OD Zlín 
Chystáte konferenci nebo firemní ve- 
čírek a hledáte opravdu originální 
místo? Vyzkoušejte třeba multifunkční 
prostor Galerie Desítka v 10. etáži 
funkcionalistického Obchodního domu 
Zlín. Přímo v centru města najdete 
nejen skvělý výhled, ale také profesi-
onální catering a služby a neopakova-
telnou atmosféru. Pro menší meetingy 
a setkání jsou k dispozici také konfe- 
renční prostory ve 3. etáži OD Zlín. 

Škola vaření na míru: vezměte kolegy 
na teambuilding ve Škole vaření. Kurzy 
vaření se skvělými lektory a v profi ku-
chyni mají neopakovatelné kouzlo.

Legendární obrazy Alfonse Muchy můžete až do 28. března vidět v Galerii Desítka v Obchodním domě Zlín.

Kromě divadelních plakátů a slavných 

litografií je k vidění i více než dvoume-

trový plakát Gismonda, který Mucha 

vytvořil pro Sarah Bernhardt. Součástí 

výstavy je také prodejní expozice šperků 

Jarmily Muchy Plockové, mistrovy 

vnučky. Každý čtvrtek probíhají také 

komentované prohlídky, které vám 

dají nahlédnout do zákulisí vzniku 

obrazů a děl Alfonse Muchy. 

Tip: Spojte výstavu s návštěvou kavárny přímo v Galerii Desítka. Kávu, skleničku vína nebo dezerty cukrářek z Bistrotéky 
Valachy si můžete dát s unikátním výhledem na Zlín z výšky. 

www.obchodnidum.cz    

Odpočiňte si při exotické masáži 
přímo v centru Zlína
Dokonale relaxačním zážitkem, který si 
můžete dopřát v samém centru Zlína, 
jsou ayurvédské, khmérské a thajské 
masáže ve Fyzio Garden v OD Zlín. Užijte 
si samotnou masáž od rodilých masérů 
nebo je spojte s Fit Den s lehkým 
a vyváženým menu v Bistrotéce Valachy.

Na jídlo do Obchodňáku klidně 7 dní 
v týdnu
Pracovní snídaně, nedělní brunch, rychlý 
oběd v týdnu nebo poklidná večeře 
s celou rodinou. V Obchodním domě 
Zlín najdete oázu dobrého jídla kdyko-
liv si vzpomenete. 
Na snídani můžete skočit do Bistrotéky 
Valachy, do Budvarky, do Kafe na rohu 
nebo si vzít něco s sebou u pekařského 

Nenechte si ujít: koncert Petra Jandy 
s degustačním menu v Galerii Desítka
2. dubna si rezervujte v kalendáři místo 
pro úžasný zážitek. V Galerii Desítka 
vystoupí Petr Janda na svém akustic-
kém koncertu, který doplní degustační 
menu z Bistrotéky Valachy. Vstupenky 
už jsou v prodeji.

Bleskovky z OD Zlín
Nově můžete zajít do Havlíkovy přírodní apotéky pro organickou kosmetiku. 
Z Uherského Hradiště se do OD Zlín rozšíří vyhlášená asijská Tom Restaurant. 
Dm drogerie bude mít větší prostor, papírnictví Grafit se totiž přesune namísto 
Knihkupectví Dobrovský Beta.

pultu dobře zásobeného chlebíčky, 
bagetami, toasty i sladkými dobrotami. 

Oběd vyřešíte v Bistrotéce Valachy, kde 
je denní výběr z několika hlavních jídel, 
polévek a dokonce i low-carb pokrmů, 
stavit se můžete ale taky v Budvarce 
nebo v Baru 1931. 
Na večeři doporučujeme zastavit se 
v Budvarce, kde mají českou klasiku 
i speciality k pivu, do Baru 1931 na jídlo 
a skvělý drink nebo do Bistrotéky Vala-
chy, kde si kromě dobré večeře můžete 
dát i skleničku vína, které každý měsíc 
vybírají místní sommeliéři od morav-
ských vinařů.

Oblíbené brunche pokračují i v le-
tošním roce, rezervujte si místo včas 
Pozdní snídaně plná dobrot od kuchařů 
a cukrářů z Bistrotéky Valachy a k tomu 
úžasný výhled na celé město. Atmosféru 
brunche v Galerii Desítka určitě musíte 
zažít. Ten nejbližší se koná 31. března, 
místo si můžete rezervovat na webu 
www.obchodnidumzlin.cz

ALFONS MUCHA 
právě teď v Obchodním domě Zlín



TISKAŘEPRO 
8-BAREVNÝ OFSETOVÝ 

STROJ XL HEIDELBERG LED-UV

MZDA 300,-/hod
moderní prostředí, technologie HEIDELBERG,
směnný provoz, pracoviště Moravany u Brna

v případě zájmu volejte na 606 633 296

VOLNÁ POZICE 

800 80 70 60
nordictelecom.cz

Akce platí pro nové zákazníky při objednávce do 31. 3. 2024.

INTERNET 
 s fotbalem v naladěné telce

295Kč
měsíčně

Vyladěná Telly TV v ceně
Všechny tarify za jednu cenu
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Zapojte se do kampaně Suchej únor! Vydejte se 
Suchou cestou k lepšímu spánku, štíhlejšímu pasu, 
plnější peněžence i lepší náladě

Zaregistrovaní sušiči se letos mohou těšit 
na online batoh plný slev, benefitů a zábavy 
na doma, ale také na originální únorový by-
linkový kalendář.
Český národ pije nadmíru. Denně po alko-
holu sáhne 10 % Čechů, téměř pětina do-
spělých pije rizikově. O  změnu se už pod-
vanácté snaží osvětová kampaň Suchej únor 
motivující k  měsíčnímu odpočinku od alko-
holu. A že se jí to daří! Každoročně suší při-
bližně 900 000 lidí. Letos chtějí organizátoři 
pokořit hranici milionu lidí.
Pojďte do toho také. Vyzkoušejte si, do jaké 
míry máte alkohol pod kontrolou, do jaké 
míry ovládá on vás. Registrace do letošního 
ročníku odstartovaly 15. ledna. A  benefity 
spojené s registrací jsou více než lákavé.

Suchej únor je skvělou příležitostí nastarto-
vat nový životní styl. Nebudete v  tom sami. 
Suší každý desátý Čech. A navíc vám orga-
nizátoři nabalí virtuální batoh plný benefi-

Ve Zlíně se chystá výjimečná konference 
Baťův odkaz světu

Fakulta managementu a ekonomiky (FaME) Univerzity Tomáše Bati (UTB) 
ve Zlíně a Nadace Tomáše Bati připravují jedinečnou akci, která má ve 
Zlíně dlouhou tradici. 

Konference „Baťův odkaz světu: Síla lidské-
ho potenciálu a  technologií“ se uskuteční 
24.–25. dubna 2024. Bude nejen odborným 
setkáním, ale také inspirativním a poutavým 
zážitkem. Koná se vždy jednou za pět let za 
spoluúčasti řady významných partnerů.
„Podařilo se nám získat více než 50 výraz-
ných osobností z  firemního, akademického 
a veřejného života. Budou se účastnit mode-
rovaných diskusí na plenárních zasedáních, 
odborných sekcí a  workshopů. Návštěvníci 

konference tak budou mít ojedinělou příleži-
tost se s těmito významnými odborníky se-
tkat, vyměnit si názory a sdílet zkušenosti na 
aktuální téma „lidé a technologie pro dnešní 
i budoucí svět“,“ popisuje jedna z organizáto-
rek konference Drahomíra Pavelková.
Během konference se uskuteční celá řada 
moderovaných diskusí a workshopů. Chybět 
nebudou aktuální ekonomická témata, oče-
kává se velmi živá diskuse o nových podnika-
telských výzvách, synergii lidí a  technologií, 

o  technologiích měnících úkoly a  možnosti 
průmyslového inženýrství, či jak na službu 
zákazníkovi v digitální době nebo řízení měst 
a regionů.
„Konference nebude pouhým vzpomínáním 
na baťovskou éru. Ale myšlení, způsoby říze-
ní i přístup Tomáše Bati a jeho následovníků 
k podnikání, vzdělávání a k veřejnému živo-
tu pořád zůstávají velkou inspirací. Filozofie 
Tomáše Bati, že „nejistotě v  budoucnosti 
můžeme předejít jediným způsobem, a to jis-
totou ve vlastních lidech,“ je i v dnešní době 
a pro budoucnost podnikání a vzdělávání ne-
smírně aktuální,“ doplňuje děkan FaME David 
Tuček.
Účastníky čeká také bohatý doprovodný pro-
gram v podobě exkurzí a výstav, organizátoři 
rovněž připravují společenský večer v Baťo-
vě vile.
Univerzita Tomáše Bati ve Zlíně má v součas-
nosti více než 10 000 studentů a je známá svou 
podnikatelskou esencí, odhodláním podpo-
rovat inovativní vzdělání a rozvoj lidského po-
tenciálu. Organizační tým konference složený 
ze zástupců Fakulty managementu a ekono-
miky UTB a Nadace Tomáše Bati i  tentokrát 
věří ve vysokou účast z  řad veřejnosti i  řeč-
níků, kteří do Zlína přinesou po pěti letech 
ty nejčerstvější zkušenosti, vášeň pro ino-
vace a technologie v podnikání a vzdělávání.  
Podrobnosti o  konferenci a  přihlašová-
ní najdou zájemci na webových stránkách  
www.batuvodkazsvetu.cz. /red/

tů, slev a zábavy na doma. Na sušiče čeká 
měsíční předplatné na profesionální online 
cvičení, Kalorické tabulky či O2 TV. Součástí 
jsou i recepty například od účastníka soutě-
že Masterchef Pierra Klimeczka, zajímavé 
webináře na téma zdravého životního stylu 
a slevy.
Zajímavostí a lákadlem je i únorový bylinko-
vý kalendář - vtipná a  graficky moc pěkně 
zpracovaná cesta sušiče. Kalendář obsahu-
je na každý únorový den voňavý čaj od Le-
rosu a QR kód se zajímavým multimediálním 
obsahem.
Přidejte se na www.suchejunor.cz, pod-
poříte v  Česku tolik potřebnou osvětovou 
akci, ale zejména sebe na své vlastní cestě.  
#suchoucestou  /red/
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Vítejte v Malenovicích

Místní část Malenovice leží 5 km jihozápadně od centra Zlína, 
v nadmořské výšce 208 m. Malenovice se rozkládají na svazích 
západních výběžků Vizovických vrchů a na rovině v údolí při řece 
Dřevnici. 

Řeka tvoří jejich přirozenou hranici. Tady končí 
Haná a začíná Valašsko. Malenovice se poprvé 
připomínají v roce 1321. Ke „starým“ Malenovi-
cím přibylo i sídliště, které se rozkládá na zá-
padní straně od Malenovic. První výstavba síd-
liště probíhala v letech 1961 až 1968. Aktuálně 
v místní části žije 6 712 obyvatel.

ATRAKTIVITY
V  lokalitě se nachází řada významných his-
torických památek. Mezi nejvýraznější z  nich 
patří Malenovický hrad, upomínající na středo-
věkou architekturu. Hrad byl založen ve druhé 
polovině 14. století moravským markrabětem 
Janem Jindřichem, bratrem císaře Karla IV. 
Stavba vznikla nejspíše po roce 1360 a nahra-
dila předchozí tvrz, o  jejímž umístění nejsou 
bližší informace. Podstatná část hradu, který 
má ve správě Muzeum jihovýchodní Moravy, je 
dnes přístupná veřejnosti. V  interiéru jsou po-
zoruhodně zachovány různé stavební slohy od 
gotického přes renesanční až po baroko. Hrad 
Malenovice patří k  významným turistickým 
cílům. Na své si přijdou i  milovníci kulturních 
a společenských akcí, kterými hrad v průběhu 
roku ožívá.
Dále se v místě nachází farní kostel sv. Miku-
láše, budova bývalého kláštera sv. Kříže (pod 
hradem), fara č. 156, kaplička v Šrámkově ulici, 
Tyršova sokolovna, památníky obětem válek 
a řada soch svatých mučedníků.

ZAJÍMAVOSTI
■ Cca dva kilometry od Malenovic se nachází 
poutní místo u  pramene Kaménka nazývané 
Svatá voda. Pramen s pověstí léčivé vody vy-
hledávají jak zbožní poutníci, tak turisté. Nad 
studánkou je vybudovaná skalní jeskyně se 
sochou Panny Marie Lurdské. Místo doplňuje 
kaplička z roku 1854.
■ V Malenovicích se nachází Přírodní památka 
Sirnaté lázně, která představuje zdroj sirné, mi-
neralizované vody. Kopaná studna je situovaná 
v areálu bývalých sirnatých lázní pod hradem, 
v mírném svahu, osm metrů od levého břehu 
potoka Baláš.
■ Jedna z ulic nese název Potěhníkova. Je po-
jmenována po Aloisi Potěhníkovi, který působil 
jako katolický kněz, osvětový pracovník, básník 
a překladatel. Stál u zrodu některých maleno-
vických spolků a už za svého života byl jmeno-
ván čestným občanem Malenovic.

VZDĚLÁVÁNÍ, SPOLKY, SPORT
Město Zlín je zřizovatelem dvou mateřských 
a  dvou základních škol se sídlem v  Maleno-
vicích, působí tady Základní umělecká škola 
Zlín-Malenovice a pro starší obyvatele pak klub 
seniorů. Najdeme tady Dům s chráněnými byty 
Zlín-Malenovice, Domov pro seniory EFATA, 
pobočku České pošty i řadu významných firem 
a  obchodních řetězců. V  místní části funguje 
Sbor dobrovolných hasičů Zlín-Malenovice, 
Český svaz včelařů, Český zahrádkářský svaz, 
spolek Malenovice a Tělocvičná jednota Sokol 
Malenovice s tradicí od roku 1891. Malenovice 
jsou ideálním místem pro cyklisty. Cyklostezka 
nabízí propojení se Zlínem i Otrokovicemi. Ma-
lenovští mají k dispozici 18 hřišť, z nichž je pět 
sportovišť, 10 dětských hřišť a tři hřiště kombi-
novaná.
V  místní části Malenovice funguje Občanské 
sdružení Malenovice. Více o  jeho činnosti na: 
www.osmalenovice.eu.

VÍCEÚČELOVÝ OBJEKT K PRONÁJMU
Občanům místní části Malenovice slouží budo-
va v ulici Mlýnská 845, kterou město zrekon-
struovalo v roce 2021. Víceúčelový objekt ský-
tá zázemí pobočce krajské knihovny, kanceláři 
místní části i cestáři. Navíc místnost s kuchyň-
kou pro cca padesát osob využívá místní klub 
seniorů i  další pravidelní uživatelé. Společen-
skou místnost mohou využívat i ostatní obča-
né k menším společenským a kulturním akcím 
nebo cvičebním či pohybovým aktivitám. Sál 
je možné si pronajmout. Pro ověření volného 
termínu volejte na číslo 575 570 757 v pracovní 
době Kanceláře místní části Malenovice nebo 
na Odboru majetkové správy, oddělení správy 
víceúčelových domů MMZ tel. 577 630 411.
Celkové náklady na modernizaci objektu se vy-
šplhaly na 12,6 milionů korun.

INVESTICE
Mezi další zásadní investiční akce realizované 
v Malenovicích od roku 2020 patří 7. a 8. eta- 
pa Regenerace panelového sídliště v  nákla-
dové výši 23,05 mil. Kč, oprava komunika-
ce a  chodníků v  ulici Fügnerova a  Zabrání za  
4,66 mil. Kč, chodník do průmyslové zóny 
Chmelník  za 1,11 mil. Kč, stavební úpravy ulic 
B. Smetany a  Zahradní čtvrť za 12,9 mil. Kč, 
oprava mostu přes potok Baláš za 1,64 mil. 
Kč a  oprava propustku a  komunikace v  ulici 
Pionýrů za necelý 1 mil. korun. Vloni město do-
končilo hlavní část projektu Regenerace ploch 
Kamenec – rybník Malenovice. Okolí rybníka 
upravilo na přírodní lokalitu s novými tůňkami. 
Mimo ekologického přínosu vybízí prostor ke 
krátkodobé rekreaci obyvatel. Celkové výdaje 
na projekt činí 10,6 milionu korun.

Jmenovaní členové Zastupitelstva města Zlína 
pro Malenovice: Ing. Tomáš Goláň, Jiří Robe-
nek, MBA
Komise místní části: pro Malenovice pracuje  
12 členů komise
Kancelář místní části: v místní části Malenovice 
jsou zřízeny dvě kanceláře

Úřední hodiny v místní části Malenovice – 
sídliště
Pracovník: Zdeňka Niemczyková
Adresa: Mlýnská 845
Úřední hodiny: PO 14–16 h a ST 8:30–10:30 h
Kontakt: tel.: 575 570 757,
e-mail: kancelar_malenovicesidl@zlin.eu
Úřední hodiny v místní části Malenovice – 
stará část
Pracovník: Jitka Salátová
Adresa: Masarykova 1242
Úřední hodiny: ÚT 9–12 h a ST 14–17
Kontakt: tel.: 575 570 758,
e-mail: kancelar_malenovice@zlin.eu
 Irena Orságová
Zdroj: www.mapy.cz, www.zlin.eu, 
www.muzeum-zlin.cz, www.zlinsky.kraj.cz
Foto: Jan Salač
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Strom splněných přání obsypaly dárky 
pro děti ze sociálně slabých rodin

Již podeváté se mezi zaměstnanci společnosti Continental Barum 
uskutečnila charitativní vánoční akce Strom splněných přání. Jedná se 
o nákup stovky vánočních dárků pro děti ze sociálně znevýhodněných 
rodin z Otrokovic, Zlína a okolních obcí.

Seznamy dětí a  jejich přání dodávají spo-
lečnosti Continental Barum pracovníci ze 
zlínského a  otrokovického sociálního od-
boru. I v minulém roce 2023 byla jednotli-
vá dětská přání rozebrána během několika 
dnů a  zaměstnanci Continentalu Barum je 
dětem vyplnili zakoupením a vánočním za-
balením dárků. Jejich předání zástupcům 
sociálních odborů se konalo u  živého vá-

nočního stromu, přímo ve vstupním vesti-
bulu do firmy Continental Barum. Pracovní-
ci sociálních odborů následně zakoupené 
dárky osobně přinesli do rodin. A co si děti 
nejvíce přály? Největší zájem byl o staveb-
nice Lego, dřevěné stavebnice, sluchátka, 
klávesnice, deskové hry, vybavení na různé 
sporty, panenky nebo o kosmetiku pro dív-
ky i chlapce.

„Vážíme si pomoci zaměstnanců firmy 
Continental Barum, kteří nám takto pomá-
hají už devět let v péči o děti z  rodin, kde 
sociální podmínky neumožňují splnit dět-
ská přání. Tímto krokem se děti mohou 
radovat ze svých vánočních dárků, a za to 
všem děkujeme,“ uvedla vedoucí sociál-
ního odboru zlínského magistrátu Radana 
Dundálková.
Jednatel společnosti Continental Barum 
Libor Láznička, který vždy alespoň jedno 
přání plní, k tomu dodal: „Strom splněných 
přání se už stal naší vánoční tradicí a určitě 
v tom budeme pokračovat i nadále.“
Odměnou pro zaměstnance, kteří se akce 
Strom splněných přání zúčastnili, bývá tra-
dičně vánoční pohlednice Konta Bariéry. 
Letos jich výtvarnice Iva Hüttnerová nama-
lovala pět set. Firma nákupem vánočních 
pohlednic znovu přispěla na pomoc lidem 
s  handicapem a  organizacím, které pečují 
o handicapované.
Obdobná spolupráce funguje i  s  obecně 
prospěšnou společností Šance Olomouc, 
která od roku 1991 pomáhá hematologicky, 
onkologicky a chronicky nemocným dětem 
a  jejich rodinám na Dětské klinice Fakultní 
nemocnice Olomouc. Letos si zaměstnanci 
společnosti Continental Barum objednali 
rekordních 274 vánočních hvězd v celkové 
hodnotě téměř 33 tisíc korun.
Hlavním posláním je podpořit náročnou léč-
bu dětí a  pomáhat malým pacientům a  je-
jich rodinám v průběhu celé nemoci až po 
návrat do běžného života. Zapojení zaměst-
nanců je formou nákupu vánočních hvězd. 
Finanční prostředky z  prodeje vánočních 
hvězd jsou využity právě pro potřeby Šance 
Olomouc. /red/
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Na zámku zahraje nejlepší 
britský kytarista, v sálech 
ožívá filipínská džungle 
a vrací se Neznámí virtuosové 
i komunitní kino

Výstava celosvětově uznávané české animátorky, 
ilustrátorky a fotografky Elišky Podzimkové nazvaná 
Sopka les prales pokračuje i v únoru. 

V  zámeckých sálech na Soudní 1 ožívá tajuplná filipínská džun-
gle a  děti i  dospělí se mohou těšit na obrázky z  nového vydání 
Malého prince autora Antoina de Saint-Exupéryho, kterého Eliška 
Podzimková připravovala na Islandu. Pomocí mobilního telefonu 
nebo tabletu se také jednoduše dají rozpohybovat její grafiky 
inspirované filipínskými rostlinami a  živočichy z  ostrova Negros. 
Otevírací doba je od středy do neděle od 14 do 18 hodin, vstupné 
160/100 Kč.
Připraven bude také bohatý doprovodný program. Přijďte si  
2. února od 18 hodin užít relaxační večer při zvucích a vibracích 
etno nástrojů s Radkem Bednaříkem a nenechte si 18. února od 
15.30 h ujít ani úchvatnou stínohru Sávitrí na motivy staroindické 
báje v podání Divadla Líšeň. Následně si děti také samy stínohraní 
vyzkouší. Vstupné 120 Kč.
V letošním roce navážeme také na úspěšnou sérii koncertů s ná-
zvem Neznámí virtuosové. V  zámeckém sále vystoupí 13. února 
formace Trijok Ensemble, vstupenky jsou právě v prodeji.
Novou sezónu začíná také zámecké komunitní kino ko.KINO. 
O dalším filmu, tentokrát tematicky valentýnském, můžete hlaso-
vat právě teď na webu Živého Zlína. Promítání v zámeckém obývá-
ku se uskuteční 14. února od 19 hodin. Vstupné dobrovolné.
V  únoru zámek navštíví také nejdynamičtější a  nejnadanější ky-
tarista na současné britské jazzové scéně. Nigel Price se svým 
triem ve Zlíně zahraje 22. února od 19 hodin. Přijďte si užít tuto 
vzrušující, neodolatelně swingující kapelu! Vstupné 250/200 Kč.
Vstupenky na akce zakoupíte online na www.kulturazlin.cz a osob-
ně v showroomu Živého Zlína na nádvoří zámku Zlín ve všední dny 
od 9 do 16 hodin.
Kvapem se blíží také oblíbené Dny otevřených sportovišť, letos 
se na ně můžete těšit v termínu od 19. do 20. dubna. Chcete za-
pojit i své sportoviště nebo klub a ukázat Zlíňanům, jaké možnosti 
město nabízí? Ozvěte se nám na info@kulturazlin.cz. /red/

Únorový program FBM je velmi pestrý. Hned prvního zazní hud-
ba populární i  klasická v  podání orchestru a  CELLO REBUPLIC. 
8. února nabídne FBM pod vedením šéfdirigenta Roberta Kru-
žíka velkolepou Symfonii č. 5 Gustava Mahlera. O  týden poz-
ději, 15. února, zase zcela odlišný koncert s  díly J. Myslivečka,  
A. Vivaldiho a O. Respighiho. /io/

Upozornění pořadatelům 
kulturních a jiných 
společenských akcí
Statutární město Zlín oslovuje pořadatele kulturních 
a jiných společenských akcí. U akcí, které budou 
pořádat v roce 2024, potřebuje v předstihu vědět, 
zda u některých plánují ukončení po 22. hodině.

„Aktuálně připravujeme novou verzi přílohy obecně závazné vyhlášky 
č. 10/2016, kterou se stanovují případy vymezení kratší nebo žádné 
doby nočního klidu. Tato vyhláška, respektive její příloha, vymezuje 
významné akce či významné dny, v souvislosti s nimiž lze odsunout 
počátek doby nočního klidu ze zákonem stanovené 22. hodiny na 
dobu pozdější,“ vysvětlila náměstkyně primátora města Zlína pro kul-
turu Martina Hladíková.
Požadavky na zařazení akce, která předpokládá ukončení po 22. ho-
dině, do přílohy vyhlášky je třeba informovat Odbor kultury a památ-
kové péče Magistrátu města Zlína. Konkrétně je v žádosti třeba uvést 
informace o  názvu akce, obsahové náplni akce, době konání akce 
(dny a v  rámci nich hodiny), místě konání akce, odhadovaném počtu 
návštěvníků a také zdůvodnění, proč je akce natolik významná, že je 
nutno v souvislosti s ní odsunout počátek doby nočního klidu.
Město ale upozorňuje pořadatele, že zařazení akce do přílohy do obec-
ně závazné vyhlášky není nárokové.
„Nemůžeme zaručit, že vyhovíme všem pořadatelům, kteří nám své po-
žadavky zašlou. Žádost je posuzována individuálně, především s ohle-
dem na to, zda celospolečenský význam akce převažuje nad zájmem 
na zachování obecné doby nočního klidu,“ vysvětlila vedoucí Odboru 
kultury a památkové péče Magistrátu města Zlína Eva Ryndová.
V případě většího množství požadavků na změny termínů či zařazení 
nových akcí v průběhu roku 2024, které se nedaly objektivně předem 
předvídat, není vyloučeno, že se bude znovu vyhláška v průběhu roku 
aktualizovat.
Záměr a stručný popis akce je třeba oznámit nejpozději do 15. 2. 2024 
do 14 hodin Odboru kultury a památkové péče Magistrátu města Zlína. 
Podněty a návrhy přijímá odbor na e-mailu: BohumilStencl@zlin.eu. /io/

Filharmonie Bohuslava Martinů 
zve
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PŘEDNÁŠKOVÝ CYKLUS

7. 2. od 17 h
Krajská knihovna Františka Bartoše  

ve Zlíně
Rozumíme historii?! Tovární komíny. 

Nové využití ikon průmyslového věku. 
Krajská knihovna Františka Bartoše 

ve Zlíně zve na přednáškový cyklus, 
který představí Zlínsko v různých, 
často nečekaných souvislostech. 

Stavební inženýr Martin Vonka 
a historik Michal Horáček se zaměří 

na nové využití továrních komínů. /io/

VEČERNÍ ČAJ

22. 2. v 17 h
Vila Tomáše Bati

Dva bratři, třicet let starý vrak a dvacet 
tisíc kilometrů dlouhá tragikomická 
cesta z Česka přes Kurdistán, Írán, 

Balúčistán a Pákistán až pod himálajskou 
osmitisícovku Nanga Parbat. Přednáška 
cestovatele a spisovatele Jana Rendla 
o tom, jak rozhodně (ne)cestovat do 
nejnebezpečnějších končin světa. 

Rezervace místa na e-mailu  
sekretariat@batova-vila.cz. /io/

ZA ŠPIČKOVOU ARCHITEKTUROU

Od pátku do neděle
Památník Tomáše Bati

Přijďte se dozvědět více o historii 
a detailech jedné z nejvýznamnějších 

staveb ve Zlíně. Komentované 
prohlídky probíhají od pátku do neděle 

v čase od 10 do 16 hodin (včetně) 
v každou celou hodinu. Vstupenky 
k zakoupení v Infopointu Památníku 

i on-line. Více na  
www.pamatnikbata.eu. /io/

LABORATOŘ JAROSLAVA KUČERY

20. 2. – 18. 4.
Galerie G18

Galerie G18, galerie Fakulty 
multimediálních komunikací UTB ve 
Zlíně, zve do světa československé 

kinematografie 60. let. Výstava 
Laboratoř Jaroslava Kučery ukáže 

tvůrčí a uměleckou práci kameramana. 
Vernisáž se koná 19. 2. v 18 hodin. 

(Štefánikova 5670). Otevřeno po–čt 
13–18 h. /io/

UČITELÉ ZUŠ ZLÍN SE PŘEDSTAVUJÍ…

14. 2. v 18 h
Kongresové centrum Zlín

Učitelé se jako každý rok představí 
jako profesionální muzikanti, 

tanečníci, herci či výtvarníci. Akci 
doprovodí výstava žáků a učitelů 

výtvarného oboru, která trvá od 12. 2. 
do 7. 3. Koncert a výstava je součástí 

přehlídky ZUŠ Zlín - UŽ ZAS ZUŠ, 
která je věnována také roku české 

hudby. Vstup volný. /io/

LEŠETÍNSKÝ FAŠANK VE ZLÍNĚ 2024

3. 2. 10–22 h 
Hospůdka u Kovárny

Nenechte si ujít masopustní veselici 
v centru Zlína s vystoupením hudebních 
a folklorních souborů, průvodem masek, 
zabijačkou, ukázkou lidových řemesel, 

atrakcemi pro děti apod. Tradiční 
Lešetínský Fašank začíná v 10 h v ulici 

Kvítková, Lešetín I před Hospůdkou 
U Kovárny a Lešetín II na parkovišti hotelu 

Baltaci ve Zlíně. Ulice budou průchozí přes 
dvůr Hospůdky U Kovárny. /io/

FILMS IN KABINET T.

5. 2. – 9. 2. 
Kabinet T.

V Kabinetu T. se odehraje celotýdenní filmový 
festival s názvem Films in Kabinet T.  

Každý večer bude zasvěcen promítání filmů, 
které propojí společná tematika.  

Před i po projekcích budou probíhat otevřené 
diskuse. Záměrem je proměnit galerii 

v příjemný prostor poskytující možnost 
k setkání, debatám i sebe-edukaci.  

Vstup je zdarma.  
Zahájení 5. 2. v 18 h. /io/

STARÉ UMĚNÍ Z GALERIE V OSTRAVĚ

21. 2. – 5. 5. 
Krajská galerie výtvarného umění ve Zlíně 
Krajská galerie představí výběr starého 

umění ze sbírky Galerie výtvarného umění 
v Ostravě. Výstava se snaží co možná 

nejplastičtěji mapovat období vymezené 
lety 1500 až 1800. Nejpřesvědčivěji je 

reprezentováno umění 17. a 18. století, jež 
se stalo významným fenoménem, které 
odráželo mnohé společenské, politické 

a náboženské děje tehdejší barokní Evropy. 
Vernisáž se koná 20. 2. v 17 hodin. /io/

ZLÍN-GOTTWALDOV-ZLÍN

Do 14. 4.
Muzeum jihovýchodní Moravy

Panelová výstava fotografií 
v Muzeu jihovýchodní Moravy 
ve Zlíně představuje proměny 

vybraných zlínských míst a ulic od 
nejstarších dochovaných fotografií 
po současnost. Záběry zachycují 

jak nejznámější zlínské lokality, tak 
i místa, která dnes již neexistují.  

Více informací na  
www.muzeum-zlin.cz. /io/
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Seriál BĚHY ZLÍN 2024

Pro všechny příznivce běhání letos organizační tým Běhy Zlín připravil už 
41. ročník zlínského běžeckého seriálu. Ten v roce 2024 zahrnuje celkem 
14 závodů ve Zlíně a jeho blízkém okolí.

Trasy po asfaltu, ale i  v  terénu měří nejčastěji  
5 a 10 km, na výběr jsou ovšem i delší až po půl-
maratón. Skladba závodů je pestrá – jeden se 
běží např. na atletickém oválu, závodit se bude 
i v bývalém svitovském areálu nebo rovnou hodi-
nu na lesním okruhu nad Zlínem. Pravidla seriálu 
jsou jednoduchá – kdokoliv se může zúčastnit 
i jen jednoho závodu a automaticky bude započí-
tán do průběžného pořadí jednotlivců. V průbě-
hu roku a do konečného pořadí se započítávají 
jen nejlepší bodové zisky ze 3/4 uskutečněných 
závodů. Kromě jednotlivců se hodnotí i týmová 
soutěž, do které se započítávají všechny závo-
dy seriálu. Na závěrečném slavnostním vyhlá-
šení za celý rok bude dále oceněna i absolutně 
nejlepší žena a  muž. Ženy jsou rozděleny do  
čtyř věkových kategorií, muži soutěží v pěti ka-
tegoriích – od mládeže až po ty nejzkušenější. 
Na většině závodů si současně mohou zaběhat 
také děti na kratších tratích. Děti startovné ne-
platí a v cíli dostávají sladkou odměnu. V roce 
2023 se 14 závodů seriálu zúčastnilo celkem 
2178 běžců, z toho 679 žen a 1499 mužů. Kromě 

samotného běhání a závodění se už stalo tradi-
cí, že dva závody se konají na podporu potřeb-
ným. Výtěžek ze startovného Josefského běhu 
tak pomáhá zlínskému Poradenskému a  kri-
zovému centru, z Mikulášského běhu pak Na-
dačnímu fondu dětské onkologie Krtek z Brna. 
Putovní pohár pro nejlepší ženu s  přehledem 
obhájila a počtvrté v řadě získala Eva Kučerová 
(Mattoni FreeRun Zlín). V mužích putovní pohár 
i přes skvělé výkony Matěje Beníčka (KESBUK) 
v posledních závodech obhájil a podruhé vybo-
joval Andrej Višněvský (Zlín). V soutěži týmů bylo 
po posledním závodě evidováno na 300 týmů 
a různých uskupení. Po třech ročnících, kdy zví-
tězil tým SP Malenovice, v  roce 2023 putovní 
pohár pro vítězný tým vybojoval Valachbajk 
team, který zvítězil poprvé už v roce 2019. Zaha-
jovacím závodem nového ročníku seriálu bude 
tradičně Běh Jižními Svahy, který je naplánován 
na sobotu 10. února. Na výběr je ze dvou tratí  
4 a 9 km. Startovat se bude hromadně z  toč-
ny linky č. 33 a po výběhu ulice Pasecký žleb 
se bude dále pokračovat kolem přístřešku na 
Kocandě po modré a žluté turistické značce as-
faltkou k závoře u silnice Mladcová – Racková 
a zpět. Kratší 4 km trasa bude mít obrátku u od-
bočky k  vodárně. Děti samozřejmě vezměte 
s sebou, součástí budou i běhy dětí na kratších 
tratích. Občerstvení po závodě bude zajištěno. 
Podrobné a aktuální informace o zlínském bě-
žeckém seriálu, pravidla, výsledky, propozice, 
průběžné pořadí a  vše potřebné najdete na 
www.behyzlin.cz. Můžete nás sledovat i na Fa-
cebooku – www.facebook.com/behyzlin/. Těší-
me se na vaši účast!
 Organizační tým BĚHY ZLÍN, z. s.

KALENDÁŘ ZLÍNSKÉHO BĚŽECKÉHO 
SERIÁLU 2024, TJ. ZÁVODŮ ZAPOČÍ-
TÁVANÝCH DO SERIÁLU BĚHY ZLÍN:

1) Běh Jižními Svahy (Zlín, Paseky) –  
10. února (4 a 9 km)

2) Josefský běh (Zlín, Burešov) –  
23. března (5 a 10 km)

3) Zlínská lesní hodinovka  
(Zlín, Lesní čtvrt – Spálený dub) –  
13. dubna (60 minut)

4) miomoveRUN (Slavičín) –  
11. května (5, 10 a 21,1 km)

5) Běh Olympijského dne (Zlín,  
Stadion mládeže) – 19. června (5 km)

6) Běh letním ránem (Štítná n. Vláří – 
Popov) – 14. července (7 a 15 km)

7) Slopenská 10 (Slopné) –  
25. srpna (10 km)

8) Strojařská desítka (Zlín,  
ul. K Majáku) – 21. září (5 a 10 km)

9) Kašavský kros (Kašava) –  
12. října (8 a 16 km)

10) Provodovský běh (Provodov) –  
28. říjen (5 a 11 km)

11) Kovářská pětka (Zlín, areál VIVA 
kovárna) – 9. listopadu (5 km)

12) Mikulášský běh  
(Zlín – Louky, fotbalové hřiště) –  
30. listopadu (5 a 10 km)

13) Štěpánský běh (Zlín – Příluky,  
fotbalové hřiště) – 26. prosince  
(3,3 a 10 km)

14) Silvestrovský běh (Zlín, tenisový 
areál Vršava) – 31. prosince (5 a 10 km)

V motivační akci se bude hodnotit především 
pravidelnost bezmotorového pohybu. Zapojit 
se do akce Do práce na kole mohou zaměst-
navatelé a soutěžit o titul Cyklozaměstnavatel 
roku. O květnových akcích a výhrách informuje 
web www.dopracenakole.cz. Důležitou infor-
mací je pravidlo, že čím dřív se účastník zare-
gistruje, tím levnější startovné získá, a tím dřív 
obdrží startovní balíček s tričkem. Mimo to na 
týmy o dvou až pěti členech, ale i  jednotlivce 

Začíná registrace Do práce na kole
čeká od měst Zlín a Otrokovic, Zlínského kra-
je a dalších lokálních partnerů čeká řada velmi 
příjemných cen. „Všichni soutěžící se mohou 
těšit na květnové akce „na triko“, které jsou 
zdarma. Velmi oblíbené jsou snídaně a různé 
akce od regionálních partnerů, kde stačí uká-
zat aktuální triko DPNK a účastníci dostanou 
kávu, zmrzlinu, limonádu, nebo jim na místě 
zkontrolují kolo. Navíc každý člen vítězného 
vylosovaného týmu získá krásnou koloběžku,“ 
uvedla Jana Vybíralová, koordinátorka Do prá-
ce na kole za Zlín, Otrokovice. Společně sou-
těžící města Zlín a Otrokovice se v roce 2023 
umístila za celou republiku v  počtu přihláše-
ných na 5. místě za Prahou, Brnem, Plzní a Olo-
moucí. Ve Zlíně, Otrokovicích a okolí se zapojilo 
do kampaně 1334 nadšenců. /io/

Začíná registrace do 11. ročníku květnové výzvy Do práce na kole (DPNK 
2024) za Zlín, Otrokovice a okolí. Zájemci se mohou do celorepublikové 
výzvy Do práce na kole, koloběžce, pěšky nebo poklusem, ale 
i v kombinaci s MHD dle pravidel DPNK 2024 hlásit od 1. února do  
30. dubna 2024.
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Plavci PK Zlín si ze zimního šampionátu odvezli dvacet medailí

Volejbalový míč navržený na zlínské 
univerzitě získal ocenění

V polovině loňského prosince se v Plzni konalo Zimní mistrovství ČR 
juniorů a dospělých. Plavecký klub Zlín zde reprezentovalo třináct 
plavců, kterým se podařilo získat celkem dvacet medailí a překonat 
jeden národní juniorský rekord.

Čestnou Cenu Inovace roku 2023 získal volejbalový míč navržený na 
Univerzitě Tomáše Bati (UTB) ve Zlíně. Tuto prestižní soutěž vyhlašuje 
pravidelně od roku 1996 Asociace inovačního podnikání České 
republiky.

Nejúspěšnější závodník Miroslav Knedla vy-
plaval pět zlatých individuálních medailí mezi 
juniory (100 m a 200 m znak, 50 m prsa, 200 m 
polohový závod a 200 m motýlek) a seniorský 
titul mistra ČR na 100 m znak. Bohužel v sobotu 
onemocněl a v disciplínách 50 m a 200 m znak, 
100 m a 400 m polohový závod a jako součást 
dvou štafet zřejmě přišel až o devět dalších ju-
niorských i seniorských medailí.
Co se týče medailových příspěvků pro PK Zlín, 
tak v těsném závěsu za Knedlou byl Václav Va-
culík, který vyplaval čtyři juniorské tituly mistra 

Nový typ volejbalového míče navrhli výzkum-
níci Centra výzkumu obouvání (CVO), které je 
součástí Univerzitního institutu, Univerzity To-
máše Bati (UTB) ve Zlíně. Nový míč Handshake 
je určen pro vrcholové mezinárodní soutěže – 
olympijské hry, mistrovství světa, kvalifikač-
ní zápasy pro tyto soutěže, národní soutěže 
pod hlavičkou Mezinárodní volejbalové fede-
race v sálovém volejbalu. „Název „Handsha-
ke“ přímo koresponduje se vzhledem míče, 
kde si červená a modrá pole „podávají ruce“ 
a odkazuje na fair play ve sportu. Důmyslná 
konstrukce, díky které je zátěž rovnoměrně 

ČR (50, 100 a 200 m volný způsob a 100 m po-
lohový závod). K tomu ještě dokázal doplavat 
čtvrtý na 200 m polohový závod a dvakrát pátý 
na 50 m znak a motýlek.
Další velice úspěšnou plavkyní byla Jana Při-
bylová, která si z  Plzně odvezla čtyři cenné 
kovy: dvě stříbrné medaile (50 m prsa a 100 m 
polohový závod) a dva bronzy (100 m a 200 m 
prsa) mezi juniorkami. Ve finále plavala ještě na  
50 m znak a mezi seniorkami na 50 a 100 m 
prsa a 100 m polohový závod.
Ve výborné formě se představil také Adam 

rozložena po celém povrchu míče, zajišťu-
je také optimální aerodynamické vlastnosti 
a  barevné i  tvarové řešení polí vytváří vel-
mi atraktivní vizuální efekt při letu a rotaci,“ 
vysvětluje designérka a  řešitelka Zuzana 
Oharek Bahulová. Díky kombinaci tří barev 
je míč během hry dobře viditelný nejen pro 
hráče, ale i  diváky. „Nový design na první 
pohled působí moderně a  neotřele. Prvek 
„podání ruky“, který vytváří červený a mod-
rý díl, krásně zapadá do sportovního světa 
a je vnímán uživateli velmi pozitivně. Míč spl-
ňuje nejnáročnější požadavky na hru, což je 

Jiříkovský, který dokázal v  nových osobních 
rekordech vylovit dvakrát stříbrnou juniorskou 
medaili na 100 a 200 m polohový závod.
Cenný kov si vyplavala i Marie Vydrová, která 
dokázala v juniorské kategorii doplavat na tře-
tím místě na 50 m znak. Dále pak vybojovala 
finálové umístění na 100 m znak.
V českém juniorském rekordu doplavala štafe-
ta na 4x50 m polohový závod ve složení Mi-
roslav Knedla, Adam Jiříkovský, Eduard Petrů 
a  Václav Vaculík. Mezi seniory se umístili na 
třetím místě a  dopoledne mezi juniory získali 
stříbrné medaile. Ve štafetě 4x50 m volný způ-
sob juniorů získali dokonce titul mistrů ČR ve 
složení Miroslav Knedla, Matěj Pavlíček, Adam 
Jiříkovský a Václav Vaculík.
Do finálových bojů zasáhl také Filip Kopecký, 
který byl kousek od medaile a obsadil 4. místo 
na 200 m znak mezi juniory a dále přidal dvě 
finálové účasti. Čtvrtý dohmátl i  Eduard Pe-
trů na 1500 m volný způsob a finálový byl na  
200 m a 400 m volný způsob.
Mezi finalisty se pak ve vynikajících osobních 
rekordech prosadili Lukáš Hradil, Martin Vylíčil 
a  Albert Žilka. Ve výborných osobních rekor- 
dech se na zimním šampionátu představili 
i Matěj Pavlíček a Adam Zádrapa, který postou-
pil do semifinále open v závodě na 100 m znak. 
Sabina Pavelková si zaplavala letošní osobní 
maximum na 50 m motýlek.
„Všem plavcům gratulujeme za výborné vý-
sledky, finálová umístění, medailovou žeň 
a osobní rekordy. Děkujeme za skvělou repre-
zentaci klubu a přejeme hodně úspěchů i do 
dalších závodů,“ uvedli trenéři PK Zlín Zdeněk 
Kasálek a Lucie Matošková. /red/

stvrzeno certifikátem Mezinárodní volejba-
lové federace. Má výborné letové vlastnos-
ti a  dobrou viditelnost,“ popisuje řešitelka 
projektu Martina Černeková. „Konstrukční 
a  designový návrh volejbalového míče byl 
řešen za podpory Technologické agentury 
ČR. O přenos poznatků z výzkumu do výro-
by se zasloužili pracovníci Centra transferu 
technologií v rámci projektu komercializace, 
který byl na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně 
řešen. Výrobcem se stala společnost Gala 
Prostějov,“ uzavírá mluvčí UTB Petra Svěrá-
ková. /red/

Část úspěšného kolektivu PK Zlín. Zleva: Albert Žilka, Martin Vylíčil, Matěj Pavlíček, Vašek Vaculík, Jana 
Přibylová, Adam Jiříkovský a Sabina Pavelková
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Obchody a služby | inzerce

GROOT – klidný a přátelský pes, 
který se na svého pána nafixuje, 
13 let, na útulku čeká 2 roky (!!!)

AZOR – kříženec střední velikosti, 
vhodný do klidné rodiny, po operaci 
krční páteře, 4 roky

MEJBL – hodná a přátelská fenka x NO, vhodná do rodiny, 8 let, kastrovaná

Začátek roku v útulku
S velkým překvapením jsme první týden v lednu 
ukončili prodej našeho útulkového kalendáře. 
Celkový počet 1800 ks se tentokrát rozprodal 
o měsíc dříve, než tomu bylo předešlý rok. 

Máme velkou radost, že o náš útulkový kalendář je takový zájem 
a často ho lidé sami vyhledávají. To nám dodává kuráž zvýšit počet 
výtisků na kulaté číslo 2000 ks. Děkujeme moc všem lidem, kteří 
nám ho pomáhali distribuovat nebo si ho koupili.
A hned peníze z kalendáře budou pomáhat. Třeba fence Citě, kte-
rou našla hodná paní na Příluku ve Zlíně. Je to po delší době případ, 
kde nám zůstává rozum stát, a  máme jen smutný pohled. Fenka 
byla nalezena ve velmi podvyživeném stavu, s  poraněním zadní 
končetiny. Začátky s podáváním krmení musely být pozvolné. Ku-
podivu k její předešlé špatné péči, Cita nás hned první dny vítala, 
snažila se s námi komunikovat, i když je hluchá a částečně slepá.
V měsíci lednu dary také pomohly sibiřskému huskymu Charliemu. 
Přišel k nám se znatelným podrážděním obou očí. Jelikož se jedná 
o problém vchlípených očních víček, byla nutná operace, která by 
mu měla ulevit od nepříjemné bolesti. A samozřejmě z darů jsou 
také hrazeny kastrace, vakcinace a léčba nalezených koček a ko-
ťat, kterých máme v dnešní době okolo padesáti.
Děkujeme především vám, že můžeme prostřednictvím darů po-
moci. /red/

PARNÍ ČIŠTĚNÍ DOMÁCNOSTÍ A AUT
Čistíme sedačky, koberce, matrace, kůži, dlažby, lino a atd.  
Provádíme ruční mytí aut na čerpací stanici OMV ve Zlíně.   
NOVINKA: možnost čištění koberců dle domluvy, přímo na myčce OMV.  
Pára důkladně vyčistí a dezinfikuje. 
www.paromax.cz, tel. 775 405 209

ÚDRŽBA ZAHRAD
Provádíme údržbu zahrad – kosení, stříhání okrasných zahrad, stříhání 
ovocných stromů, stříhání živého plotu, postřiky, úpravy trávníků, čištění 
zanedbaných zahrad, realizace nových zahrad.  
marian.galetka@seznam.cz, tel. 722 535 311

STĚHOVÁNÍ A ÚKLIDOVÉ SLUŽBY ZLÍN S.R.O.
Kompletní profesionální stěhovací a úklidové služby.
Byty, domy, firmy, vyklízecí práce.
www.stehovanizlin.cz, tel. 773 953 048
www.zlin-uklid.cz, tel. 606 167 200

VŠE PRO TISK - WIMERS ZLÍN
Prodej tonerů, tisk, kopírování, knihařské práce,
papírenské zboží, tiskopisy, balíkovna, wedo
Kvítková 123, Po-Pá 10 - 16 hod, tel. 775 590 736
vladimir.vilis@email.cz, www.polygrafiezlin.cz

HODINOVÝ MANŽEL
Provádím drobné údržbářské práce všeho druhu pro firmy 
i domácnost. 
Lokalita: Zlín a okolí. Tel. 733 209 024

ZLATNICKÝ ATELIER BÖHMOVÁ VĚRA
Prodej, opravy, zakázky zlatých a stříbrných šperků. Při nákupu zlatých 
šperků možnost odečtu až 1 000 Kč za 1 gram přineseného zlata.
Otevřeno: Po–Čt  9:00–17:00 h,  Pá  9:00–14:00 h, So – zavřeno
Kontakt: Kvítková 4352 (OC Zlín – za Baťou),  
tel. 731 350 132, 604 975 565

KOLOBĚH HRAČEK ZLÍN
Z nabídky více než 280 položek si můžete vypůjčit např. piklerové  
trojúhelníky, balanční pomůcky, ortopedické podlahy, Montessori hrač-
ky a domečky, puzzle, únikové hry a další. Pro nové zákazníky do 14. 3. 
sleva 20 % na první výpůjčku. Provozujeme také bazárek hraček  
a dětských karnevalových kostýmů. www.kolobehhracek.cz

HUBNUTÍ POMOCÍ PŘÍSTROJE EMS
EMS sculpting je přístroj na odstranění tuků a budování svalové hmoty 
pomocí elektromagnetických pulzů. 
Novinka ve Zlíně!!
Tel. 777 601 673, www.kmzlin.cz

MALÍŘSTVÍ A NATĚRAČSTVÍ ZLÍN VÁM NABÍZÍ:
Vymalování domů, bytů, kancelářských, výrobních prostor a hal. Nátěry 
fasád domů, nátěry oken i eurooken, pergol, oplocení...
Nátěry nábytku, dveří i zárubní, podlah, radiátorů, potrubí topení. 
Více info na tel. 737 261 262, e-mail: mnstavo@seznam.cz. 
KVALITA ZA DOBROU CENU – VAŠE SPOKOJENOST

ZIMNÍ ÚDRŽBA ZAHRAD
Specializujeme se na údržbu zahrad, sečení trávy a vertikutaci trávníků, 
rizikové kácení, ořez ovocných stromů a odvoz zahradního odpadu. 
Stříhání živých plotů a keřů včetně odvozu.  
Nabízíme také prodej palivového dřeva.
Tel. 704 020 900, e-mail: danielovy.zahrady@seznam.cz.



Vyšší odborná škola potravinářská a
Střední průmyslová škola mlékárenská Kroměříž

do oblasti výroby a kontroly potravin nabízí

MATURITNÍ STUDIUM 
Analýza potravin 

Technologie potravin

VYŠŠÍ ODBORNÉ STUDIUM 

(3 roky kombinované)

tel.: 573 334 936
e-mail: info@potravinarska-skola.cz

www.potravinarska-skola.cz

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
7. a 8. února 2020

Naše motto: 
Víš, co jíš? Nevíš: U nás se to naučíš!

Vyšší odborná škola potravinářská a
Střední průmyslová škola mlékárenská Kroměříž

 
do oblasti výroby a kontroly potravin nabízí

MATURITNÍ STUDIUM 
Analýza potravin, Technologie potravin

VYŠŠÍ ODBORNÉ STUDIUM 
Analýza potravin, Technologie a hygiena  

potravin, Zpracování mléka

tel.: 573 334 936
e-mail: info@potravinarska-skola.cz

www.potravinarska-skola.cz

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
9. a 10. února 2024, pátek 12:30–16:30, sobota 8:00–12:00

Nabízíme bezplatné přípravné kurzy  
pro přijímací zkoušky na SŠ.

Prohlídka školy, laboratoří a poloprovozu kdykoliv  
po telefonické domluvě

Naše motto: 
Víš, co jíš? Nevíš: U nás se to naučíš!

KLASICKÉ BALETNÍ
UMĚNÍ V JEHO
NEJČISTŠÍ PODOBĚ

HLAVNÍ TANEČNÍCI

ANA SOPHIA SCHELLER (USA)
VIKTOR TOMASHEK

LABUTÍ JEZERO

WWW.ARTPARTNER.CZ

18.2.2024 - ZLÍN,
KONGRESOVÉ CENTRUM ZLÍN
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Kluby
■ KLUB SENIORŮ PODHOŘÍ
Tel. 603 234 406, e-mail kspodhori@seznam.cz
Po – Němčina začátečníci, úřední hodiny od 10 do 
12 h, ÚT – Cvičení, jóga a angličtina dopoledne, 
ST – Jóga dopoledne a angličtina odpoledne, 
ČT – Němčina a ruční práce dopoledne a cvičení 
odpoledne; 23. 2. – Výběr záloh 5 tis. na rekondiční 
pobyt v Sezimově Ústí (18.–23. 6.)

■ KLUB SENIORŮ – SEKCE UČITELŮ
Víceúčelový objekt Kvítková.
7. 2. od 9 h – Klubový den (hodnocení roku 2023, 
výroční zpráva, kronika); 14., 21. a 28. 2. v 8:30 h – 
Besedy, výstavy, procházky

■ KLUB SENIORŮ PŘÍLUKY
ST – Cvičení; 1. 2. – Pranostiky na Hromnice,  
8. 2. – Přehlídka klobouků, 15. 2. – Babské rady,  
22. 2. – Cvičení paměti, 29. 2. – Tradice věštění

■ KRAJSKÁ RADA SENIORŮ ZLÍN
Tel. 606 171 503, rscr.zlin@seznam.cz
Akce pro širokou veřejnost.

■ KLUB SENIORŮ KVÍTKOVÁ
Tel. 732 123 048
PO, ÚT, ČT – Pěvecký kroužek mužů a žen, 
schůzka Kamarádů, angličtina a turistický kroužek; 
ST – Klubový den (zpěv, hudba, tanec, přednášky, 
besedy), ČT – sportovní aktivity; 21. 2. –  
Fašank na Kvítkové

■ KLUB SENIORŮ MALENOVICE
Mlýnská 845, tel. 608 714 470,  

Svatby
■ 9. 12. 2023 radnice
Karel Darda (Zlín), Petra Gregůrková (Zlín)

Jubilanti
Barboříková Josefa, Benčík Ján, Beneš 
Vojtěch, Benešová Květoslava, Beran Hugo, 
Blažková Radomila, Borková Marie, Bsonek 
Jaroslav, Čepičková Zdeňka, Dědáková 
Jiřina, Doubravská Jitka, Drápalová Vlasta, 
Dvořák Stanislav, Dvořánková Jitka, Fousko-
vá Ludmila, Fusková Mária, Gavenda Otakar, 
Gruniková Dagmar, Hlavica Jan, Holomková 
Libuše, Homolková Marie, Hrubá Jarmila, 
Hřebíčková Daniela, Chladnuchová Ludmila, 
Chytilová Marie, Jakuba Václav, Janečková 
Anna, Kadlecová Marta, Kaláč Jiří, Klásko-
vá Františka, Kolenčík Gabriel, Kovaříková 
Věra, Kovářová Drahoslava, Krajča František, 
Lukáštík Zdeněk, Malíková Marie, Marková 
Marie, Matějíčková Anna, Matelová Bože-
na, Miklíková Věra, Mikulášková Zdeňka, 
Mišková Ludmila, Mišurcová Zdenka, Müller 
Otto, Musil František, Nečas Zdeněk, Novák 
Zdeněk, Olejníková Marie, Ondrová Libuše, 
Pančošková Radmila, Pavlovská Stanislava, 
Pavlů Oldřich, Petřeková Marie, Pluhařová Ja-
roslava, Pospíšilová Emilie, Rudecký Ondřej, 
Rychtrová Marie, Slováková Marie, Stavjaníč-
ková Milada, Stehlíková Drahomíra, Suku-
pová Anna, Šaller René, Ševčíková Božena, 
Ševela Petr, Šišková Dagmar, Škorňa Pavel, 
Trávníčková Věra, Vaculík Josef, Vaňková 
Alenka, Veverková Andělína, Vlčková Marie, 
Voborníková Emilie, Vojtová Vlasta, Vrbová 
Františka, Weissová Alena, Zoubek Josef.

Poradny
■ LINKA SOS ZLÍN - 24 HOD
Anonymní nonstop linka důvěry pro děti, mládež 
a dospělé
Telefonická krizová pomoc 577 431 333,  
778 400 170
Internetová poradna: e-mail sos@zlin.cz
Schránka SOS pro děti a mládež: www.sos.zlin.cz

■ PORADENSKÉ A KRIZOVÉ CENTRUM
www.pkcentrum.cz; U Náhonu 5208, Zlín;  
tel. 577 210 809. Služby jsou poskytovány 
bezplatně.
Krizová pomoc: tel. 730 166 862, pomoc v těžké 
životní situaci; ambulance i terén, po–pá 8–20 h
Poradenské centrum – psychologické, sociální 
a právní poradenství
Centrum náhradní rodinné péče – poradenství pro 
náhradní rodiny
Intervenční centrum – pomoc osobám ohroženým 
domácím násilím

■ OBČANSKÁ PORADNA CHARITY
Senioři, rodiny, osoby v krizi
Zálešná I/4057, www.zlin.charita.cz,  
tel. 739 245 974, poradna@zlin.charita.cz
Bezplatné dluhové a sociální poradenství

■ PORADNA NA DLANI
Štefánikova 5462, tel. 731 918 258,  
e-mail info@nadlani.net
Psychologicko-poradenské a psychoterapeutické 
služby. Podpůrné skupiny dětí z náhradní rodinné 
péče, rodin v rozvodovém řízení apod.

■ LOGOS – PORADNA PRO DĚTI, DOSPÍVAJÍCÍ 
A JEJICH RODIČE
Unie Kompas, Pod Stráněmi 2505, tel. 734 440 027, 
www.unko.cz
Individuální a rodinné poradenství a terapie, 
podpůrné skupiny pro děti s ADHD

■ SPOLEČNOST PODANÉ RUCE
Tř. T. Bati 202, Zlín-Louky, tel. 774 256 540,  
www.podaneruce.cz
Centrum komplexní péče a Terapeutické centrum – 
léčba látkové a nelátkové závislosti

■ PORADNA PRO RODIČE A BLÍZKÉ LIDÍ 
S DUŠEVNÍM ONEMOCNĚNÍM
Centrum služeb a podpory Zlín, Zálešná XI/1273
e-mail horizont@cspzlin.cz, tel. 777 721 137

■ KONTAKTNÍ MÍSTO ČESKÉ ALZHEIMEROVSKÉ 
SPOLEČNOSTI
Voženílkova 5563, Naděje Zlín,  
www.alzheimerzlin.cz
Tel. 575 758 131, 775 889 644
SOS PORADNA, SDRUŽENÍ OBRANY SPOTŘEBITELŮ
Zlínský klub 204, tř. T. Bati, www.asociace-sos.cz, 
tel. 608 621 298

■ SENIORSKÝ OMBUDSMAN
www.zlin.charita.cz, tel. 739 245 973
Bezplatné poradenství v občansko-právních 
problémech (oblast bydlení, dávek, bezpečnosti aj.) 
osobám starším 60 let.

■ KRIZOVÁ POMOC
Po–pá 8–20 h; tel. 730 166 862
Bezplatná pomoc v těžké životní situaci, ambulance 
ve Zlíně, terén celý Zl. kraj.
www.dczlin.cz/kp

■ ODBORNÉ SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ
Pro rodiny s dětmi i dospělé osoby s poruchou 
autistického spektra (PAS)
Za sklem, ul. Sedmdesátá 7055; tel. 603 816 230, 
poradna@zasklem.com, www.zasklem.com

■ DLUHOVÉ PORADENSTVÍ SAMARITÁN
Bří Jaroňků 6989 Zlín, tel. 737 408 599,  
dlpzlin@otrokovice.charita.cz,  
www.otrokovice.charita.cz
Poskytuje bezplatné sociální poradenství zaměřené 
na pomoc s řešením dluhů

KS-Malenovice@seznam.cz
PO od 12 h – Kurz malování (i pro členy z jiných 
klubů), 14–17 h – Klubové činnosti, ÚT (muži) a ČT 
(ženy) od 10 h – Stolní tenis, ÚT od 18 h – Jóga, 
ST – Společné plavání v lázních, ČT – od 13 do 15 h 
klubový den a od 15 h šipky (ženy i muži),  
PÁ ve 14 h – Šachy

■ KLUBÍČKO (volnočasové aktivity pro 
handicapované osoby)
M. Knesla 4056, Zlín; tel. 773 765 204,  
klub.icko@zlin.eu, www.klub-icko.eu

Oblastní spolek Českého červeného kříže 
Zlín pořádá XXVIII. společenský ples. K tanci 
a  poslechu zahraje Hudební duo I. D. Band. 

Společenská událost červeného kříže se 
koná v sobotu 3. 2. 2024 od 20 hodin v Kon-
gresovém sále Hotelu Zlín ve Zlíně. Vstu-

penky na adrese Potoky 3314 ve Zlíně (sídlo 
OS ČČK Zlín). Informace na tel. 577 210 607,  
e-mail: zlin@cervenykriz.eu. /io/

Pozvánka na ples





www.bytystrane.cz

výhled z bytu B3N.4 - 3.NP

exkluzivní prodejce bytů zhotovitel
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o 3% nižší ceny

40% bytů prodáno

Začíná to  
UTeBe
DEN OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ

10. 2. 2024

Univerzita Tomáše Bati ve Zlíně

UTBzlin

e-přihláška UTB Proč studovat na UTB?


